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DE�EL� dostlaršm; 14 Ma-
yšs tarihinde yeni Cum-
hurbakanš ve milletvekili 

seçimleri için ülke olarak sandšk 
ba�šna gittik. Seçim sonuçlaršna 
göre vekillerimizi seçtik ama 
ba�kanlšk yarš�š ikinci tura gitti. 
Seçimden önce bir takšm iç ka-
rartšcš senaryolardan söz edili-
yordu. Çok �ükür ki korkulan ol-
madš ve seçim olgun bir havada 
gerçekle�ti. Asšl kabineyi, yani 
ülkeyi yöneten organš 28 Ma-
yšs•ta yapšlacak 2. tur seçimde 
belirleyece�iz. Barš�çšl, demo-
kratik, sa�duyulu bir seçim ol-
sun. Halkšn iradesiyle seçilecek 
ba�kana da herkes saygšlš olsun. 
Ülkemiz yeni bir siyasi krizi kal-
dšramaz. Bakšn ekonomi zaten 

kötü, pandemiyi ya�adšk, dep-
rem felaketini ya�adšk. Çok yor-
gun ve çok takatsiz kaldšk. Bir 
de bi kriz çškarsa peri�an olu-
ruz. Geçen hafta dünya ve ülke 
turizmine ait rakamlar yayšnlan-
dš. Türkiye, 2022•de dünyada 
en çok turist a�šrlayan 4. ülke 
olmu�. Ki�i ba�š turist harcamasš 
da 800 dolaršn üzerine çškmš�. 
Geçen yšl sektör olarak hafiften 
toparlandšk. Bu 
sene artšk aya�a 
kalkmak istiyo-
ruz. Bunu haz-
medemeyenler 
olacaktšr; biz 
kendi kendimi-
ze kötülük yap-
mayalšm.

Mesaj

Sümer 
Yš�cš

Mazeret de�il 
çözüm üretme 
zaman�... 

  Mustafa Yšldšršm 13•te

Olas� bir 
siyasi kriz 
kaosa 
neden olabilir

  �brahim Arttšrdš  7•de

Vergi Levhas� 
31.05.2023 gün 
sonuna kadar 
olu�turulacak

  Sibel Yüce 8•de

Ba�kanl�k seçimi bizi bölmesin!

Tourismo ve 
Travego•ya 
bir kez daha 
kusursuzluk 
ayar� çekti

Turgay Gül 
ba�kanl�k 
bayra��n� 
Aziz Ba�•a 
teslim etti

1 - 31 MAYIS 2023Yšl: 26                Sayš: 1103

DÜ�ÜNÜN; �ehirleraras� yolcu ve yük ta��ma-
c�l���n�n yüzde 90•n�ndan fazlas� karayoluyla ya-
p�l�yor. Ancak ne hikmetse karayolunun ilk 
kanunu 2003 y�l�nda ç�kar�l�yor. Büyük bir ad�m 
tabii... Ta��ma, bu kanunla birlikte disipline 
ediliyor ve kurumsalla�maya ba�l�yor. �yi, çok 
güzel! Ama hükümetin politikas�yla ta��mac�l�k  
o kadar h�zl� de�i�iyor ki, dengeler alt üst! Ta��-
madaki pay� yüzde 5 seviyelerinde olan havayolu, 
pozitif ay�r�mc�l�kla dünyada •en•ler aras�na girdi. 
2022•yi bilmiyoruz ama önceki birkaç y�lda uçak-
lar�n ta��d��� yolcu say�s� otobüsü sollad�. Keza 
h�zl� demiryolu a�� sayesinde trenlerin de pay� 
hayli yükseldi. Tüm bu süreçlerde, •ne oluyor• 
diye karayolu ta��mas�na bakan bile olmuyor. 
Erime mi var, k�y�m m�? Evet eridi karayolu, eridi 
simsiyah asfaltlar! Firmalar fedakarca yat�r�m 
yap�yor, ülke insan�n� ekonomik ta��maya çal���yor, 
çal��an�n� i�siz b�rakmaman�n mücadelesini ve-
riyor; ama nereye kadar! Mazot fiyat�, kurlar, 
pandemi vurgunu, yükselen asgari ücret; direnme 
gücü dü�üyor. Bir destek art�k �art!  

Yüzde 10 paya sahip olan uçaklar otobüsten daha fazla yolcu ta��maya ba�lad�, demiryolu ç�� gibi büyüyor; yani dengeler alt üst ... 
De�i�im ba� döndürüyor. Peki ya karayolu; o kadar görmezden gelindi ki, hala 20 sene önce ç�km��, yamal� bohçaya dönmü�, 
b�rak�n çözümü çözümsüzlü�ü üreten bir mevzuata mahkum. En az 10 senedir de kar��l�kl� olarak •de�i�tirelim• teranesi okunuyor.

BU MEVZUATLA OLMAZ!

MAN•�n teslimat serisi sürüyor

TEMSA•dan Adana•ya 81 
otobüslük dev teslimat

SAYFA 7•DE

Yeni trent Otokar Centro
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Mercedes-Benz Türk kurmaylar� ve TTDER yönetimi uzun bir aradan sonra biraraya geldi. Düzenlenen 
yemekte, sektörün genel sorunlar�, 2023 turizm sezonu ve turizmcinin gelecek projeksiyonu konu�uldu...

PERON SÜRE A�IMI cezalar� can yak�yor
�STANBUL Otogarš•nšn i�letmesici �BB, 
özellikle pandemi sürecinde otogar esnafš ve 
otobüs firmalaršna çok anlamlš destekler 
sunmu�tu. Kapš çškš�larš ve kiralarda son 
derece cömert davranmš�tš. Bu tutum, 
sadece �stanbul•da de�il, tüm Türkiye•de 
takdir toplamš�tš. �imdi normalle�tik ya; 
(aslšnda otobüsçü için normalle�en bir �ey de 
yok) destek kesildi�i gibi, bir takšm kabul 
edilemez uygulamalar yürürlü�e sokuluyor. 
Mesela peron kullanšm süre a�šmš cezasš... 
Bilindi�i gibi peron bölgesine giri� yapan 
otobüsler, 70 dk da çškš� yapmak zorunda. 71 
dakika mš; 1.295 TL ceza! Yolcu 5 dakika 
gecikebiliyor, otogar trafi�i kapalš olabiliyor; 

bahanesi yok, yaz cezayš! Otobüsçünün 
kaderi galiba ceza! Kšzšyor otobüsçü, bize 
dert yakšnšyor: •Ben çškš�ta �BB•ye 175, 
Bo�aziçi•ne 40 TL peron parasš, �SPARK•a da 
70-80 TL park parasš ödüyorum.  Yekünde 
300 lirayš buluyor. Yetmezmi� gibi perondan 1 
dk geçikme ile çškšldš�šnda benden 1.295 lira 
alšyorlar. Neredeyse ceza yemeyen 
otobüsümüz kalmadš. Ayda 50 bin TL•ye 
yakšn ceza ödeyen firmalar bile mevcut.  
Uygulama çok yanlš� ve sürdürülemez. 
Kaptanlar da bazen i� güzarlšk yapabiliyor. Bu 
sürenin 1.5-2 saate çškaršlmasš gerekiyor•. 
Yetkililerin esnafšn sesini duyup, bu duruma 
çözüm üretmesi bekleniyor.

MBT ve TTDER turizmcinin gelece�ini konu�tuMBT ve TTDER turizmcinin gelece�ini konu�tuMBT ve TTDER turizmcinin gelece�ini konu�tuMBT ve TTDER turizmcinin gelece�ini konu�tuMBT ve TTDER turizmcinin gelece�ini konu�tuMBT ve TTDER turizmcinin gelece�ini konu�tu
PANDEM� nedeniyle aynš masa etrafšnda toplanmalara 
ara verilse de, Mercedes-Benz Türk ile turizm ta�šma-

cšlarš arasšndaki bu sšcak ba� aynš sšcaklškta devam 
ediyor. Geçen hafta �cra Kurulu Ba�kanš Süer Sülün, 

Otobüs Pazarlama ve Satš� Direktörü Osman 
Nuri Aksoy ve Otobüs Filo Satš� Grup Müdürü 
Burak Batumlu•dan olu�an Mercedes-Benz Türk 
kurmaylarš ile sektörün büyük Duayeni Sümer 
Yš�cš ve o�lu Murat Yš�cš, TTDER Ba�kanš 
Mümtaz Er, Genel Sekreter Mehmet Öksüz, 
Katšrcšo�lu Turizm sahibi Mehmet Katšrcš, Perge 
Turizm sahibi Hüseyin Satšr ve Koray Tur sahibi 
Koray Yšlmaz toplantš da biraraya geldi. Samimi 
bir atmosferde geçen bu renkli yemekte, otobüs 
pazaršnšn durumu, turizmcilerin ya�adšklarš sš-
kšntšlar ve turizm sezonuna dair sohbetler yapšldš.  

YOK yok; yanl�� anla��lmas�n, otobüsçü devletten 
nakdi anlamda bir destek beklemiyor. Bu sektör 
ki, hiçbir destek almadan ta��mac�l���n temelini 
atm��, büyütmü� ve dünyan�n en örnek otobüs-
çülük sistemini kurmu�. Bundan sonra da ba��n�n 
çaresine bakabilecek deneyim ve güce sahip. 
Sorun destekte de�il, önlerinin mevzuatlarla ke-
silmesi, çaresiz b�rak�lmas�d�r. Dedik ya ta��mada 
radikal de�i�im oldu; öyleyse neden Karayolu 
Ta��ma Kanunu ve mevzuat� belirleyen yönetmelik 
de�i�medi? De�i�im iste�i y�llard�r dile getiriliyor; 
enteresan olan bakanl�k yetkilileri de ayn� fikirde. 
Böyle oldu�u için de defalarca toplant�lar, �uralar 
ve çal��taylar yap�ld�. Talepler dile getirildi, not al-
mas� gerekenler notlar�n� ald�, bir sonraki görü�-
meler için randevular verildi. 2023, aylardan 
may�s; bu sene de olmayacak. Mevzuata rötu�lar 
at�l�yor ama, mevcut mevzuat diki� tutmuyor! 
Yeni mevzuat da yetmez, önemli olan at�l kapasiteyi 
ve israf� önleyecek, sadece sektörde de�il ülke 
anlam�nda verimlili�i art�racak olan bir mevzuat  

H�d�r Erdi �ahin 
•En Quality 
Genç �� �nsan�• 
ödülü ald�

TOFED Yönetici Asistan�•ndan 
özgüven a��layan bir kitap... 
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1- Hayat bir tecrübe 
2- Her tecrübe zarar 
 

3 - Her zarar sermaye 
4- Yine de hayat mücadeledir 

Ali Osman ULUSOY

K ONFORDA, yak�t tasarrufunda, 
sa�laml�k ve güvenlikte kusursuzlu�u 
hedefleyen pazar�n lideri Mercedes-

Benz Türk, geli�en teknoloji �����nda her y�l 
üretti�i otobüslerde bir tak�m yenilikler yap�yor. 

Dev �irket, bu çerçevede geçti�imiz y�l 
Tourismo ve Travego•larda 41 yenilik yapt�. Bu 
de�i�iklikler, mü�teri ve yolcularda büyük 
memnuniyet yaratt�. Mercedes-Benz Türk, 
gelen geri bildirimler do�rultusunda 2023 
y�l�nda da bir tak�m önemli de�i�ikliklere gitti.   

Mercedes-Benz Türk, 2023 model Travego 
ve Tourismo seyahat otobüslerinde 
gerçekle�tirdi�i yenilikleri Mercedes-Benz Türk 
Genel Merkezi Otobüs Teslimat Holü•nde 
gerçekle�tirilen bas�n toplant�s� ile tan�tt�. 
 
Yeniliklerimiz devam edecek 
Bas�n toplant�s�nda konu�ma gerçekle�tiren 
Mercedes-Benz Türk Otobüs Sat�� ve 
Pazarlama Direktörlü�ü Ürün Yönetimi Grup 
Müdürü Cem Demirel, •Otobüslerimizde 
yapt���m�z geli�tirmeler ve yeniliklerle uzun 
y�llard�r sektöre yön veriyor ve standartlar� 
belirliyoruz. 

Gurur kayna��m�z olan bu tablo; ayn� 
zamanda bize önemli sorumluluklar da 
yüklüyor.  

Sektördeki payda�lar�m�z� dinliyor; onlar�n 
beklentilerini en üst seviyede kar��lamak için 
h�zla aksiyon al�yoruz.  

Teknolojide ya�anan geli�meler ve 
yapt���m�z yo�un AR-GE çal��malar�m�z 
do�rultusunda araçlar�m�z� sürekli 
geli�tiriyoruz. Bu çal��malar�m�z�n ürünü olan 
geli�tirmeleri, 2023 model Travego ve 
Tourismo seyahat otobüslerimizde 
mü�terilerimize sunmaya ba�lad�k. 
Araçlar�m�zdaki yenilikleri heyecanla bekleyen 
tüm sektör payda�lar�m�z�n beklentilerinin yine 
en üst düzeyde kar��l�k bulaca��na inan�yorum. 
Ho�dere Otobüs Fabrikam�z�n üretim 
bantlar�ndan inen araçlar�m�z� daha güvenli, 
daha konforlu ve daha ekonomik hale getirmek 
için durmaks�z�n çal��maya devam edece�izŽ 
diye konu�tu. 
 
2023 model y�l� donan�m de�i�iklikleri  
Mercedes-Benz Türk•ün Travego ve Tourismo 
seyahat otobüslerinde sundu�u 2023 model y�l� 
de�i�ikliklerinden öne ç�kanlar �u �ekilde: 
 
Sürücü dinlenme alan�n�n geni�letilmesi: 
Sürücü konforunu art�rmak için, tüm Travego 
ve Tourismo modellerinde sürücü dinlenme 
alan�nda yap�lan yap�sal de�i�iklikler ile sürücü 
dinlenme alan�n�n hacmi art�r�ld�. 
 
Mutfak tipinin ve yerinin de�i�mesi:  Tüm 
Tourismo modellerinde mevcut mutfak yerine, 
yeni tip (su �s�t�c�l� ve su �s�t�c�s�z) mutfaklar 
sunuldu. Ayn� zamanda mutfaklar�n orta giri�in 
sa� k�sm�na al�nmas� ile yer de�i�ikli�i de 
gerçekle�tirildi. Böylece, orta kap�dan araca ve 
araç içerisinden sürücü dinlenme alan�na giri�-
ç�k��lar daha konforlu hale getirilirken yolcular 
için daha geni� koltuk aral�klar� elde edildi.  
 
Tourismo Black Edition:  Daha önce Travego 
modellerinde sunulan Black Edition kapsam� 
(ön yüzde siyah tasar�m parçalar�), sektörden 
al�nan olumlu geri bildirimler do�rultusunda 

Tourismo modellerinde de standart donan�m 
haline geldi. 
 
Alüminyum ala��ml� jantlar:  Tourismo 15 
modelinde opsiyonel olarak sunulan alüminyum 
ala��ml� jantlar standart donan�m haline geldi. 
Alüminyum ala��ml� jantlar�n ��k d�� görünümü 
ve yakla��k yüzde 40 a��rl�k dü�ü�ü avantaj� 
tüm seyahat otobüsleri için geçerli oldu.  
 
Sürücü dinlenme alan�nda klima: Tourismo 
15 modelinde opsiyonel olarak sunulan sürücü 
dinlenme alan�ndaki klima özelli�i, standart 
donan�m olarak sunulmaya ba�land�. 
 
AGM aküler ve di�er elektriksel 
de�i�iklikler: Tüm Travego ve Tourismo 
seyahat otobüslerinde, mevcut sulu tip aküler 
yerine bak�m gerektirmeyen, çevreci ve daha 
güvenli olan yeni nesil AGM aküleri standart 
donan�m haline geldi. Araçtaki enerji tüketimi 
ile üretimi aras�ndaki dengenin daha verimli 
olmas� için, Travego modellerinde standart 
donan�m olan IBS enerji yönetimi sistemi tüm 
Tourismo modellerinde standart donan�m oldu. 
Ayr�ca, araçlar çal��mazken ilave donan�mlar�n 
kullan�lmas�n�n engellenmesi için gerekli 
elektriksel de�i�iklikler hayata geçirildi. Tüm 
bu ad�mlar ile daha uzun ömürlü aküler ve k�� 
aylar�nda daha konforlu araç kullan�m� 
sunulmas� hedefleniyor.  
 
360 derece kamera: Travego modellerinde 
standart, Tourismo modellerinde ise opsiyonel 
olarak sunulan 360° kamera sistemi ile manevra 
yaparken veya dü�ük h�zlarda sürü� s�ras�nda, 
çok yönlü görü� ve azami güvenlik sa�lanmas� 
hedefleniyor. Arac�n ön, arka ve yan 
bölgelerinde bulunan dört adet d�� kameradan 
gelen görüntüler kullan�larak, sürücünün 
normalde göremeyece�i alanlarda yoldan 
geçenleri ve engelleri görmesi sa�lan�yor. 
Sürücü, arac�n 360° üst görüntüsüne ve dört 
adet d�� kameradan herhangi birinin 
görüntüsüne kokpitte bulunan 10" ekran 
üzerinden ula�abiliyor.  
 
Mercedes-Benz Luxline yolcu koltuklar�: 2+2 
koltuk düzenindeki Travego 15 araçlarda uzun 
y�llard�r sunulan üst s�n�f Luxline yolcu 
koltuklar�, Tourismo 15 ve Tourismo 16 2+2 
modellerinde de standart hale geldi. 
Ayarlanabilen ba� dayama sistemi ile hem daha 
konforlu hem de daha ��k yolcu koltuklar� 2+2 
koltuk düzenindeki tüm seyahat otobüslerinde 
standart olarak sunulmaya ba�land�. 
 
USB ünitelerinde de�i�im:  Tüm Travego ve 
Tourismo seyahat otobüslerinde yolcular için 
bulunan USB üniteleri, sektörden al�nan geri 
bildirimler çerçevesinde A+A yerine A+C 
olarak de�i�tirildi. Çift ç�k��tan birinin C tipine 
dönü�mesiyle birlikte, yeni nesil elektronik 
cihazlar için de �arj imkân� sunuldu. 
 
Giri� bölgelerinde de�i�iklik:  Tüm Travego ve 
Tourismo seyahat otobüslerinde, ön ve orta giri� 
bölgelerindeki yan yüzeylerin, koridor ve 
podest kaplamalar� ile uyumlu olmas� ve daha 
��k görünüm için, kuma� yerine PVC yan yüzey 
kaplamalar� kullan�ld�. Böylece temizlik 
konusunda da kolayl�k sa�land�.  

MERCEDES-BENZ TÜRK TRAVEGO VE TOUR�SMO•YA Y�NE KUSURSUZLUK AYARI ÇEKT�  

YEN�L�K •YILDIZ•IN RUHUNDA VAR
2022•de Travego ve Tourismo•lar� 41 yenilik ile donatan Mercedes-Benz Türk, kusursuzluk serüvenini 
2023 y�l�nda da sürdürdü. �irket; yolculardan, sürücülerden ve mü�terilerinden gelen geri bildirimler 
�����nda Y�ld�z otobüslerine önemli yeni özellikler katt�. Yenilikler, düzenlenen bas�n toplant�s�nda tan�t�ld�.

Mercedes-Benz Türk yeni bir 
e�tim program� ba�latt�

Mercedes-Benz Türk yeni bir 
e�tim program� ba�latt�
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Mercedes-Benz Türk yeni bir 
e�tim program� ba�latt�

E��TMEN KAPTANLAR 
ile verimlilik artacak
NE kadar kusursuz araç yapsan�z da, do�ru kulla-

n�lmad���nda ondan beklenen verimi alamazs�n�z. 
Mercedes-Benz Türk, bu bilinçle y�llard�r otobüs 

kaptanlar�na yönelik e�itim programlar� düzenliyor. �ir-
ket, •E�itmen KaptanlarŽ ad�n� verdi�i yeni e�itim prog-
ram� ile bu kez ba� �oförleri e�itmeyi hedefliyor. Merce-
des-Benz Türk E�itim Merkezi•nde 22-24 �ubat tarihleri 
aras�nda üç ayr� grup halinde gerçekle�tirilen ilk e�itime 
toplam 36 ki�i kat�ld�. E�itimin teorik a�amas�nda eko-
nomik sürü�e dair bilgi alan ba� �oförler, pratik a�ama-
s�nda ise ö�rendikleri bilgileri kullanarak yakla��k yüzde 
15•e varan yak�t tasarrufu sa�lad�lar. 

Mercedes-Benz•in yeni sürü� felsefesinin filo mü�te-
rilerinin ba� �oförleri taraf�ndan benimsenmesini amaç-
layan •E�itmen KaptanlarŽ e�itimleri teorik ve pratik ol-
mak üzere iki a�amadan olu�uyor. Tecrübeleri dahilinde 
ba� �oförlere test sürü�ünün yapt�r�ld��� ve sürü� verileri-
nin kaydedildi�i e�itimlerde; vites de�i�imleri, süre, or-

talama h�z, ortalama ve toplam yak�t sarfiyatlar�n�n ölçü-
mü de gerçekle�tiriliyor. 

Mercedes-Benz Türk, teorik e�itimlerin ilk bölümün-
de güncel otobüs teknolojilerinin teknik tan�m�n�, yeni-
likleri, modern motor ve Powershift �anz�man teknoloji-
sinin pratik uygulamalar�n�, eko sürü� paketi aç�klamala-
r�n� ve egzoz gaz� temizleme sistemi ile DPF hakk�ndaki 
uyar�lar� kat�l�mc�lara aktar�yor. Teorik e�itimlerin ikinci 
bölümünde ise, ileri görü�lü sürü� felsefesi, Euro 6 mo-
tor, Powershift teknolojisi, sürü� sistemlerinin efektif 
kullan�m�, Mercedes-Benz•in sürü� felsefesi ve sürücüler 
için ekonomik sürü� önerileri aktar�l�yor. 

E�itimlerin pratik bölümünde gerçekle�tirilen final 
sürü�ü, kat�l�mc�lar�n yeni kazand�klar� sürü� becerilerini 
ekonomik ve mümkün oldu�unca enerji korumal� olarak 
sergilemelerini sa�l�yor. E�itim uzmanlar�n�n yönlendir-
melerde bulundu�u sürü� boyunca, sürü�e dair detaylar 
kaydediliyor ve sonuçlar de�erlendiriliyor.  
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M AGIRUS motorlu Otokar 
minibüsler, sa�laml��� ve uzun 
ömürleriyle y�llarca 

minibüsçünün yegane ekmek teknesi 
oldu. 

Büyük otobüse yönelen Otokar, yeni 
bir efsane yaratmak üzere minibüs 
pazar�na çok iddial� bir modelle yeniden 
geri döndü. Önceki modellerin üstün 
özelliklerini ta��yan, ama art�k daha 
teknolojik, manevra gücü daha yüksek 
ve daha rahat bir özelli�e sahip olan 6.6 
metre uzunluktaki Otokar CENTRO, 
kelimenin tam anlam�yla yok sat�yor. 

Otokar'�n toplu ta��mac�l��a yeni bir 
soluk getiren arac� CENTRO, Mu�la 
Büyük�ehir Belediyesinin de tercihi 
oldu. Belediyenin ula��m �irketi 
MUTTA� taraf�ndan al�nan 46 adet 
CENTRO mikrobüs, düzenlenen törenle 
Mu�lal�lara hizmet vermeye ba�lad�. 

Törende konu�an Otokar Otobüs Sat�� 
Müdür Murat Torun, Mu�la'n�n toplu 
ula��mda bir kez daha Otokar'� tercih 
etmesinden dolay� gurur duyduklar�n� 
belirterek, "Markam�za duyulan güven 
için ba�ta Mu�la Büyük�ehir Belediye 
Ba�kan�m�z Dr. Osman Gürün olmak 
üzere herkese te�ekkür ederiz. 

Otokar olarak halihaz�rda Mu�la 
Büyük�ehir Belediyesi filosunda 
bulunan 150'ye yak�n arac�m�zla hizmet 
veriyoruz. Toplu ta��ma alan�nda hem 
yurt içinde hem de yurt d���ndaki ihtiyaç 
ve beklentiler do�rultusunda tasarlay�p 
üretti�imiz CENTRO mikrobüsümüz 
tam alçak taban�, üstün manevra 
kabiliyeti ve yüksek performans�n�n  
yan� s�ra dü�ük i�letme giderleri ile de 
kullan�c�s�na fayda sa�l�yor.  

Araçlar�n Mu�la'ya hay�rl� olmas�n� 
diliyoruz" �eklinde konu�tu.

TÜRK�YE , sera gaz� emisyonlar�n� 2030 y�l�na 
kadar yüzde 41 azaltmay�, 2053 y�l�na kadar ise 
net s�f�r olmay� taahhüt ederken ülkemizin en 

büyük enerji altyap� grubu Petrol Ofisi de bu hedef 
do�rultusunda net s�f�r stratejisi kapsam�ndaki çal��ma-
lar�na h�z verdi. Bu çerçevede Petrol Ofisi Grubu, 2030 
y�l�na kadar Kapsam 1 ve Kapsam 2 sera gaz� emis-
yonlar�n� yüzde 42 oran�nda azaltmay�, 2050 y�l�na ka-
dar ise net s�f�r olmay� taahhüt etti. Karbonsuzla�ma 
yönündeki çal��malar�n gelece�e yat�r�m bilincinin en 
önemli ön ko�ullar�ndan biri oldu�una dikkat çeken 
Petrol Ofisi Grup CEO'su Mehmet Abbaso�lu •Enerji 
sektörü net s�f�r hedefinin en kritik oyuncular�ndan 
biri.  Petrol Ofisi Grubu olarak üzerimize dü�en sorum-
lulu�un fark�nday�z. 2050 y�l� için taahhüt etti�imiz net 
s�f�r hedefi de sosyal yat�r�m felsefemizin do�al bir 
uzant�s�. Att���m�z her ad�mda çevresel, sosyal ve yö-
neti�im ko�ullar�n, bir di�er deyi�le ESG kriterlerini 
gözetiyor, mutlak surette çoklu payda� etkile�im strate-
jisi ile yol al�yoruz. Faaliyet gösterdi�imiz sektörlere 
öncülük edecek, ülke ekonomisinin yar�nlar�na gerçek 
katma de�erler sa�layacak yat�r�m ve i� birliklerimize 
h�z kesmeden devam edece�izŽ dedi 

Petrol Ofisi Grubu'nun s�f�r karbon emisyonu strate-
jisi do�rultusunda att��� önemli ad�mlar �u �öyle: Gü-
ne� panelleri kurarak karbon ayak izini azaltmak, hava-
c�l�k sektörüne sürdürülebilirlik katk�s�n� art�r�mak, 
olu�abilecek s�z�nt�lar� çevreye ula�madan kontrol alt�-
na almak, ödüllü Çevre Dostu Ambalaj Üretimini art�r-
mak, �arj istasyonlar� a��n� Türkiye geneline yaymak...  

� KL�M Dirençli Sanayi, Güçlü Tür-
kiye ba�l��� ta��yan 8. �stanbul Kar-
bon Zirvesi, �stanbul Teknik Üniver-

sitesi'nde gerçekle�ti. Lider kurulu�lar�n üst 
yöneticilerinin kat�l�m� ile gerçekle�en zir-
vede, Sürdürülebilir Üretim ve Tüketim 
Derne�i (SÜT-D) sera gaz� sal�mlar�n� azal-
t�p karbon ayak izini dü�ürerek ülkemizin 
iklim krizine kar�� direnç kazanmas�na etki 
eden sosyal ve teknik uygulama ba�ar�lar� 
için kurulu�lar� da ödüllendirdi. •Dü�ük 
Karbon Kahraman�Ž ödül töreninde Türki-
ye'nin enerji altyap� grubu Petrol Ofisi de 
Maxima motor ya�� ürünlerinin yeni amba-
laj� ile sürdürülebilir üretim ve tüketime 
yapt��� katk� nedeniyle ödüle lay�k görüldü. 

Törende konu�an Petrol Ofisi Grubu 
Madeni Ya�lar Direktörü Sezgin Gürsu, 
•Bugünden Yar�na Haz�r vizyonumuz do�-

rultusunda teknolojiyi merkezimize alan, 
tüketicinin de�i�en ve geli�en taleplerine 
odaklanan ürün yelpazesi geli�tirmeye 
önem veriyoruz. Teknoloji merkezimiz PO-
TEM'de sürdürülebilirlik oda��nda yapt���-
m�z geli�tirmelerde ürünlerimizin çevreye 
etkisini dikkate al�yoruz. 

Bu kapsamda Maxima motor ya�lar�m�-
z� Adaptech teknolojisi ile yenilerken uz-
man endüstriyel tasar�m ekibimiz taraf�n-
dan özel olarak geli�tirilen yeni Maxima 
ambalaj�nda da yüzde 25 oran�nda plastik 
geri dönü�üm malzeme kulland�k. Bu saye-
de bu ürünlerimizin üretiminde önemli 
miktarda petrol, enerji, at�k depolama ve 
sera gaz� kazan�m� elde ediyoruz. Ambala-
j�m�z�n çevreye olumlu etkisini tescil eden 
böylesi önemli bir ödülün sahibi olmaktan 
büyük mutluluk duyuyoruzŽ dedi. 

Teslimat törenine Mu�la Büyük�ehir Belediye Ba�kanš Dr. Osman Gürün, Destek Hizmetleri Daire Ba�kanš Halis Kaba�, Ula�šm Daires i 
Ba�kanš Emre Tümer,   MUTTA� Genel Müdürü Sedat Bayrak, Otokar Otobüs Satš� Müdürü Murat Torun, Pazarlama ve Satš� Destek 
Müdürü Tarkan Burak, Yedek Parça Pazarlama ve Satš� Müdürü Nur Tunç ile Bölge Satš� Yöneticisi Sebahattin Yšlmaz'šn katšldš...

Efsane minibüslerin 
üreticisi Otokar, 6.6 

metrelik CENTRO mo-
deli ile pazar� yeniden 

domine ediyor. Son 
olarak kentiçi ula��m-
da kullan�lmak üzere 

Mu�la Büyük�ehir Be-
lediyesi•ne 46 adetlik 

CENTRO filosu, Bod-
rum Torba Otoga-

r�•nda düzenlenen tö-
ren ile teslim edildi.

Minibüste yeni trend Otokar CENTRO

PO •En Dü�ük Karbon 
Kahraman�• seçildi 

Petrol Ofisi•nin 2050 
hedefi: S�f�r karbon!





5 firmaya 9•luk teslimat

Olas� bir 
siyasi kriz 
kaosa neden 
olabilir
�brahim ARTTIRDI  

TÜRK�YE, tarihinin en sškšntšlš 
dönemlerinden birisini ya�šyor. Yüzde 
100•leri a�an enflasyon, 20 liraya dayanan 

dolar, i�sizlik ve tüm bunlaršn sonucu olarak 
derin yoksulluk. Bir de 11 ili harabeye çeviren 
deprem felaketi... 
Bu süreci a�mak hiç de kolay olmayacak. Hele 
bir de ülkede siyasi bir belirsizlik olursa, Allah 
göstermesin ülkenin iflasš bile olabilir. 
Biliyorsunuz; 14 Mayšs•ta milletvekili ve 
ba�kanlšk seçimleri oldu. Vekiller belirlendi 
belirlenmesine ama, ba�kanlšk seçimi ikinci tura 
kaldš. 28 Mayšs•ta ba�kanš belirlemek üzere 
yeniden sandšk ba�šna gidece�iz. Nasšl bir sonuç 
çškar, �imdiden kestirmek hayli zor. 
Öncelikle �unu dilemek lazšm; kavgasšz, 
gürültüsüz, hilenin karš�madš�š bir seçim olsun. 
Yani halkšn iradesi bire bir sandš�a tecelli etsin. 
Yok hile falan karš�šrsa, ülke bir kaosun içerisine 
dü�ebilir. Bu noktada tüm partilere ve siyasilere 
büyük sorumluluk dü�üyor. Gerek seçime 
hazšrlšk sürecinde olsun gerekse de seçim günü 
tansiyonu yükseltecek adšmlardan kaçšnšlmasš 
lazšm. Ben �imdiden seçimlerin ülkemize hayšrlš 
olmasšnš diliyorum. Tabii herkes gibi benim de 
ça�ršm; herkes oy kullanmaya gitsin, memleketin 
yönetiminde söz sahibi olsun! 
Bu arada artšk mayšs ayšnšn son haftasšna girdik. 
Bu da yaz sezonunun müjdecisi. Dikkat 
ediyorum da, belli firmalar hariç otobüs 
yatšršmlarš durma noktasšna gelmi�. Nasšl 
gelmesin ki; bunda 5-6 sene önce 6 otobüs 
alaca�šmšz Türk lirasš ile bugün bir otobüs bile 
alamšyoruz. 6 katlšk fark; ama di�er tarafa 
baktš�šnšzda ise ta�šma fiyatlarš ancak 2-3 kat 
artmš�. 
Bu durumda otobüs yatšršmš yapmak büyük risk. 
Alšnacak yegane önlem, kimi masraflarš kšsmak 
olarak görünüyor. 
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M AN, ödüllü otobüsü Lion•s Coach ile pazar-
daki etkinli�ini her geçen gün art�r�yor. 
Özellikle son günlerde yapt��� seri teslimat-

larla dikkatleri üzerine çeken MAN Kamyon ve Oto-
büs Ticaret A.�., son olarak; sektörün önemli firma 
ve bireysel yat�r�mc�lar�na toplamda 9 adet Lion•s 
Coach teslimat� yapt�. 
 
LKS Turizm 5 adet Lion•s Coach ald� 
Türkiye karayolu yolcu ta��mac�l���n�n köklü firmas� 
Pamukkale bünyesinde hizmet veren LKS Turizm, 
yeni araç yat�r�mlar� kapsam�nda filosunu 5 adet, 2+1 
koltuklu MAN Lion•s Coach ile güçlendirdi. 

2009 y�l�nda kurulan, yenilikçi ve güvenilir hizme-
tiyle k�sa sürede sektörde kendini kabul ettiren LKS 
Turizm, MAN•�n Ankara Akyurt•taki tesislerinde dü-
zenlenen tören ile yeni araçlar�n� teslim ald�. Törende; 
MAN Kamyon ve Otobüs Ticaret A.�. Otobüs Sat�� 
Bölge Yöneticisi Ufuk Demirer taraf�ndan LKS Tu-
rizm sahibi Fatih �slam ve U�ur Yaln�z•a sembolik 
MAN anahtar� teslim edildi. 

Türkiye•nin en genç Filolar�ndan birine sahip olma 
anlay���yla yat�r�mlar�n� sürdürdüklerini belirten LKS 
Turizm sahibi Fatih �slam, •�ehirleraras� otobüs i�let-
mecili�imiz uzun y�llara dayan�yor.  

Kaliteli hizmet sunma anlay���m�z do�rultusunda 
gerek kendi firmam�zda gerekse partner firmalar�m�z-
da kendimizi sürekli yenileyerek ve güçlenerek faali-
yetlerimizi sürdürüyoruz. Türkiye•nin model olarak, 
en genç filolar�ndan biriyiz. Bu kez yat�r�mlar�m�zda 
partnerimiz olan Pamukkale Turizm firmas�nda 
JUMBO ve Pamukyol turlar�nda çal��t�rmak üzere 
ödülü MAN Lion•s Coach•u tercih ettik. Yeni oto-
büslerimiz LKS Turizm Ailesi•ne, partner firmam�za, 
yolcular�m�za ve halk�m�za hay�rl� ve u�urlu olsunŽ 
dedi. 
 
Niksarkale de ödüllü MAN•� tercih etti 
1994 y�l�ndan bugüne •Yolcular�m�z Konuklar�m�z-
d�rŽ ilkesi ile yolcu ta��mac�l���nda sayg�n, ça�da� ve 
konforlu ta��mac�l�k anlay��� ile hizmet veren Niksar-
kale Turizm, yolcular�na e�siz bir seyahat deneyimi 
sunmak için filosunu 2022 y�l�n�n •Sustainable Bus 
Award (Sby Award)- Sürdürülebilir Otobüs Ödülü• 
sahibi MAN Lion•s Coach ile güçlendirdi. ��k tasa-
r�mlar� ile dikkat çeken 2+1 koltuk düzenine sahip 
otobüsler, Ankara Akyurt•taki MAN tesislerinde dü-

zenlenen tören ile MAN Kamyon ve Otobüs Ticaret 
A.�. Otobüs Sat�� Bölge Yöneticisi Ufuk Demirer ta-
raf�ndan firma sahibi Ali Öztürk•e teslim edildi. 

Teslimatta konu�an Niksarkale Turizm•in sahibi 
Ali Öztürk, •Firmam�z�n; güvenilirli�ini sürdürülebi-
lir k�lmak için yolcular�m�za yüksek standartl� ve ka-
liteli hizmet veriyoruz. Amac�m�z; yolcular�m�z�n 
memnuniyeti için en iyi hizmeti sunmak ve onlara 
güvenli, rahat bir yolculuk imkân� yaratmak. Bunun 
için de firma olarak sürekli bir iyile�me ve geli�me 
çabas� içindeyiz. Niksarkale Turizm•in •KEYF-� 
KALEŽ slogan� ile N�KSAR•l� hem�ehrilerimizin ve 
halk�m�z�n seyahatlerini e�siz hale getirmek için de 
MAN Lion•s Coach•u tercih ettik. Ald��� prestijli 
ödüllerle firmalar�n gözdesi olan Lion•s Coach; mo-
dern tasar�m�, konforlu, geni� ve rahat yolcu koltukla-
r�, yüksek güvenlik standartlar�, ekonomik i�letme 
maliyetinin yan� s�ra yolda, peronlarda ve tesislerde 
��k görünümü ile ilgi oda�� haline gelmi� du-
rumda. Bize de önemli bir güç kataca��na 
inand���m�z yeni otobüslerimiz firmam�za ve 
yolcular�m�za hay�rl� olsunŽ diye konu�tu. 
 
Kâmil Koç ve Özkaymak •MAN• dedi 
MAN Lion•s Coach üstün nitelikleri ve cazip 
i�letme maliyeti nedeniyle seyahat sektöründe 
lider firmalar�n oldu�u kadar, bireysel yat�r�m-
c�lar�n da tercihi oluyor. Türkiye•nin ilk kara-
yolu yolcu ta��ma firmas� Kâmil Koç•un bün-
yesinde hizmet veren bireysel yat�r�mc�s� Va-
hit Akda� ve Konya'n�n köklü firmalar�ndan 
olan Özkaymak Turizm•in bireysel yat�r�mc�s� 
Aydo�an Kapc� da yeni otobüs yat�r�mlar�nda 
ödüllü MAN Lion•s Coach•u tercih etti. Her 
iki yat�r�mc�ya da yeni ald�klar� otobüsler An-
kara Akyurt•taki MAN tesislerinde düzenle-
nen törenle teslim edildi.  
MAN Kamyon ve Otobüs Ticaret A.�. Otobüs 
Bölge Koordinatörü Mert Aytutuldu•nun yap-
t��� teslimat�n ard�ndan Vahit Akda�; •MAN 
Lion•s Coach, tasar�m, yolcu güvenli�i, sürü� 
ve yak�t performans�n�n yan� s�ra Türkiye•nin 
birçok bölgesinde bulunan yetkili servis a�� ile 
beklentilerimize kar��l�k veriyorŽ derken, Ay-
do�a Kapc� da filolar�n� ödüllü MAN Lion•s 
Coach ile büyütmekten mutlu olduklar�n� ifade 
ederek, •Gerek otobüslerin üstün nitelikleri 

gerekse de sunulan sat�� sonras� kaliteli hizmet nede-
niyle önümüzdeki süreçte de MAN ile uzun vadeli 
yat�r�mlar�m�z devam edecekŽ �eklinde konu�tu. 

MAN Kamyon ve Otobüs Ticaret A.�. Otobüs Sa-
t�� Bölge Yöneticisi Ufuk Demirer ise, Lion•s Co-
ach•un sektörde gördü�ü ilgiden memnun olduklar�n� 
belirterek, �unlar� söyledi: 

•MAN Lion•s Coach sahip oldu�u pek çok özelli-
�i ve sundu�u ayr�cal�klarla yüksek yolcu memnuni-
yeti sa�l�yor. Çevreci ve verimli motoru, uzun bak�m 
aral�klar�, ileri teknoloji sürü� sitemleri ile hem firma-
lar�n ve kaptanlar�n hem de yolcular�n gözdesi konu-
munda bulunuyor. MAN olarak, �u anda araçlar�m�-
z�n gördü�ü ilgiden memnunuz ve mü�terilerimizin 
taleplerine en h�zl� �ekilde cevap vermek ad�na tesli-
matlar�m�za h�z kesmeden devam ediyoruz. Teslima-
t�n� yapt���m�z araçlar�m�z�n hem firmalar�m�za hem 
de yolcular�na hay�rl� olmas�n� diliyoruz.Ž 

Son zamanlarda yapt��� pe� pe�e otobüs teslimatlar�yla dikkatleri üzerine çeken MAN; Pamukkale Turizm•e hizmet 
veren LKS Turizm•e 5, Niksarkale Turizm•e 2, Kâmil Koç bireysel yat�r�mc�s� Vahit Akda�•a 1 ve Özkaymak Turizm 
bireysel yat�r�mc�s� Aydo�an Kapç�•ya da 1 olmak üzere toplamda 9 adet Lion•s Coach teslimat� gerçekle�tirildi...



Vergi Levhas� 31.05.2023 gün 
sonuna kadar olu�turulacak

Sayšn Okurlar; 

GEL�R/Kurumlar Vergisi 
mükellefleri tarafšndan, 
Gelir/Kurumlar Vergisi 

beyannamelerinin 
verilmesinden sonra VERG� 
LEVHASI, Gelir �daresi 
Ba�kanlš�š bilgi i�lem sistemi 
tarafšndan beyannamelerde 
yer alan bilgilere göre 
olu�turulmakta ve mükellefin 
�NTERNET VERG� DA�RES� 
veya �NTERAKT�F VERG� 
DA�RES� hesabšna 
aktaršlmaktadšr. Vergi 
Levhalarš, Gelir Vergisi ve 
Kurumlar Vergisi Yšllšk 
beyannamelerinin 
verilmesinden itibaren 31 / 
Mayšs•a kadar G�B �NTERNET 
VERG� DA�RES� veya 
�NTERAKT�F VERG� DA�RES� 
sisteminden olu�turulacaktšr. 
VUK 5. Maddede yapšlan 
de�i�iklik ile Vergi 
levhalaršnšn asšlma 
zorunlulu�u yoktur. 
�steyen mükellefler levhalaršnš 
asabilirler. Ancak, Vergi 
levhalaršnšn a�a�šda belirtilen 
yerlerde bulundurulmasš 
zorunludur. Bu zorunlulu�a 
uymayanlara her tespitte 213 
Sayšlš VUK 353/4.Maddeye 
göre özel usulsüzlük cezasš 
kesilecektir. 
Vergi levhasš almak 
mecburiyetinde olan 
mükellefler levhalarš i� 
yerlerinin; 
a) Merkezlerinde, 
b) �ubelerinde, 
c) Satš� ma�azalaršnda, 
d) Çiftçilerin do�rudan 
do�ruya zirai faaliyetleri ile 
ilgili alšm satšm i�lerinin 
tedviri için açtšklarš 

yazšhanelerinde, 
e) Ta�št i�letmeleri ayršca 
ta�štlaršnda (ta�št i�letmesi 
ifadesi, ücret kar�šlš�šnda 
yolcu veya e�ya ta�šmacšlš�šnš 
ifade etti�inden, di�er i� 
kollaršnda faaliyet gösteren 
mükelleflerin ta�štlaršnda vergi 
levhasš bulundurma 
mecburiyetleri 
bulunmamaktadšr.) 
yetkililerce istenildi�inde 
ibraz etmek üzere 
bulunduracaklardšr. 
�� yerinde birden fazla kat 
veya reyon olmasš halinde her 
kat veya reyon için ayrš birer 
levha alma ve bulundurma 
zorunlulu�u yoktur. 
408 Sayšlš VUK Genel 
Tebli�ine göre birden fazla 
yerde vergi levhasš 
bulundurmak mecburiyetinde 
olan mükellefler (Merkez, 
�ube, satš� ma�azasš gibi) ile 
levhalaršnš ba�ka kurumlara 
ibraz edecek mükellefler vergi 
levhalaršnšn internet vergi 
dairesinden ihtiyaç duyduklarš 
adet kadar çšktšsšnš 
alabilecektir. 

Sibel YÜCE 
sibel.yuce@hotmail.com.tr            

Bizler çizgisi do�ru, •iyi gazeteŽ yapmak ve yayšnlamak 
zorundayšz... E�er ba�arabiliyorsak kâr ederek, e�er mecbursak zarara 

katlanarak ancak, daima iyi gazete yapmalšyšz...   Ali Galip VURAL Sayfa 8

Isuzu Citivolt 14 Avrupa ülkesini 
kapsayan •demo• turuna ç�k�yor

K ÜÇÜK otobüsün ihracat 
lideri Anadolu Isuzu•nun 
yüzde 100 elektrikli arac� 

Citivolt, Avrupa•da görücüye ç�kt�. 
Citivolt, Avrupa demo tur 
etkinlikleri kapsam�nda nisan ve 
kas�m aylar� aras�nda toplam 14 
ülkedeki potansiyel kurumsal 
mü�terileri ile bulu�acak. 
Anadolu Isuzu•nun elektrikli araç 
vizyonu do�rultusunda üretti�i 
sessiz ve çevreci otobüs ailesinin en 
yeni temsilcisi olan Citivolt, dünya 
pazarlar�nda giderek artan bir ilgi 
görüyor.   

Anadolu Isuzu, Citivolt•un 
Avrupa demo turu kapsam�ndaki 
duraklar�nda mü�terilerine arac� ve 
üstün özelliklerini yak�ndan tan�ma 
f�rsat� sunacak. Citivolt, demo tur 
süresince izleyece�i rota üzerindeki 
duraklar� olan kentlerde belediye ve 
toplu ta��ma �irketlerine yak�ndan 
tan�t�lacak. Bu sayede ziyaret 
edilen mü�teriler, yüzde 100 
elektrikli Citivolt•un yüksek 
performansl�, sessiz ve çevreci 
motorunu, teknolojik özelliklerini, 
yol tutu�unu, güvenli�ini ve 
konforunu yak�ndan deneyimleme 
f�rsat� bulacaklar. 

Isuzu Citivolt, Avrupa demo turu 
kapsam�nda s�ra ile Do�u 
Avrupa•da Romanya, Macaristan, 

Polonya, Bulgaristan, Litvanya, 
S�rbistan, Yunanistan, Bat� 
Avrupa•da �spanya, Fransa, 
Portekiz, Belçika, Almanya, 
�sviçre, Avusturya, �talya•da  
dola�acak ve 20 �ehirde tan�t�m 
aktiviteleri gerçekle�tirecek.  

Anadolu Isuzu Ticari 
Fonksiyonlar Grup Direktörü 
Hakan Kefo�lu konuyla ilgili 
de�erlendirmesinde �unlar� söyledi:   

•Anadolu Isuzu olarak ticari 
araçlar segmenti de dahil tüm 
otomotiv endüstrisinin son 
dönemde içinde oldu�u kapsaml� 
dönü�ümün aktörleri aras�nda yer 

al�yoruz. Sektörün gelece�ini 
�ekillendirecek olan trendleri 
sadece izlemekle kalm�yor, 
ara�t�rma geli�tirme a�amas�ndan 
teslimata ve sat�� sonras� hizmetlere 
kadar tüm faaliyetlerimizde temel 
önceli�imiz olarak 
sürdürülebilirli�i oda��m�za 
al�yoruz. 

Bugünün ve yar�n�n mü�teri 
talep ve beklentilerine uygun olarak 
geli�tirdi�imiz araçlar�m�z� 
dünyan�n birçok ülkesine ihraç 
ediyoruz. Ar-Ge gücümüz, 
Çay�rova•daki •ak�ll� fabrika• 
özelliklerine sahip modern üretim 

tesislerimizde mü�terilerimizin 
beklentilerini en iyi �ekilde 
kar��layan araç üretme 
kabiliyetimiz bizim en büyük 
avantajlar�m�z aras�nda. Anadolu 
Isuzu olarak ürün yelpazemizi 
elektrikli araç vizyonumuz 
do�rultusunda üretti�imiz yeni 
araçlarla geli�tirmeye devam 
ediyoruz. Çevreci araçlar�n 
üretiminde dünyada söz sahibiyiz. 
Yüzde 100 elektrikli Citivolt ve 
NovoCiti Volt otobüslerimizin yan� 
s�ra ürün segmentimizi yüzde 100 
biogaz uyumlu, CNG yak�tl� Kendo 
ile geli�tirdik.  

Anadolu Isuzu•nun Avrupa kalite standartlar�na uygun olarak üretti�i yüzde 100 elektrikli, 
s�f�r emisyonlu otobüsü Citivolt, Avrupa demo turuna ba�lad�. Isuzu•nun çok �ey bekledi�i 
Citivolt, 9 ay süresince 14 Avrupa ülkesinde kurumsal mü�terilerin huzuruna ç�kacak...
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2035 hedefi •KARBON NÖTR•2035 hedefi •KARBON NÖTR•2035 hedefi •KARBON NÖTR•2035 hedefi •KARBON NÖTR•2035 hedefi •KARBON NÖTR•2035 hedefi •KARBON NÖTR•

FORD OTOSAN •TEDAR�KÇ� SÜRDÜRÜLEB�L�R MAN�FESTO•SUNU YAYINLADI

TÜRK otomotiv sektörünün dev kurulu�u   Ford 
Otosan •Gelecek �imdiŽ vizyonu ile ortaya koydu-
�u uzun dönemli sürdürülebilirlik hedefleri do�rul-

tusunda tedarikçilerini, bayi a��n� ve i� ortaklar�n� çal��-
malar�na dahil ederek tüm ekosistemde dönü�ümün öncü-
sü olma yolunda güçlü, kapsaml� ve kararl� ad�mlarla iler-
liyor. Türkiye•nin en geni� tedarik zincirlerinden birine 
sahip olan ve sürdürülebilirlik stratejisinin tüm payda�lar� 
taraf�ndan benimsenmesini de�erli bulan Ford Otosan, 
önemli bir ad�m atarak gerçekle�tirdi�i Tedarikçi Sürdü-
rülebilirlik Konferans�•nda •Tedarikçi Sürdürülebilirlik 
ManifestosuŽnu payla�t�.  

•Sürdürülebilirlik alan�nda lider tedarik zinciri ile ça-
l��makŽ hedefiyle 2035 y�l�na kadar 300•den fazla teda-
rikçisini karbon nötr olmaya haz�rlayan Ford Otosan bu 
manifesto ile yol haritas�n� netle�tirdi. Yol haritas�, Ford 
Otosan•�n sürdürülebilirlik anlay���n�n i� ortaklar�na akta-
r�lmas�n� ve de�er zincirinde bulunan tüm tedarikçilerinin 
Ford Otosan•�n çevresel, sosyal ve yöneti�im alanlar�nda-

ki sürdürülebilirlik yakla��m� ile uyum esas�na dayal� �e-
kilde çal��mas�n� amaçl�yor. 
 
Vizyonumuzu ileri ta��yoruz  
Ford Otosan Sat�n Alma Lideri Murat Senir, •Ford Oto-
san olarak faaliyet gösterdi�imiz ülkelerde otomotiv sek-
töründe sürdürülebilirlik, hesap verebilirlik ve �effafl�k 
uygulamalar�na öncülük ediyoruz. Tedarik zincirimizin 
emisyon etkisini s�f�rlad��� a�amaya gelmesi için 2022 y�-
l�nda Tedarikçi Sürdürülebilirlik De�erlendirmesi ve Ge-
li�tirmesi Program�•n� ba�latm��t�k. �imdi sektörümüze 
öncülük etme vizyonumuzu bir ad�m daha ileri ta��yoruz, 
sürdürülebilirli�i art�k tedarikçi seçimlerinde Ford Otosan 
için bir kriter olarak belirliyoruz. Tedarikçilerimizden bu 
a�amadan sonra sürdürülebilirlik üzerine çal��acak ekip-
ler kurmalar�n�, gerçekle�tirece�imiz e�itim ve denetim-
lere tam kat�l�m sa�lamalar�n�, sürdürülebilirlik perfor-
manslar�n� art�rmak için aksiyon almalar�n�, y�ll�k rapor-
lama yapmalar�n� ve Payda� Sürdürülebilirlik Manifesto-

muza ba�l� kalmalar�n� istiyoruzŽ dedi. 
 
Sürdürülebilirlik manifestosu neleri kaps�yor? 
Dünyan�n en de�erli tedarik zinciri organizasyonlar� ara-
s�nda yer alma hedefiyle çal��an Ford Otosan•�n •Teda-
rikçi Sürdürülebilirlik ManifestosuŽ uyar�nca tedarikçile-
rinden bekledi�i taahhütleri �öyle s�ralan�yor: 
- 2050•ye kadar karbon nötr olma hedefini destekleyecek 
projeleri önceliklendirmek, enerji verimlili�i projelerini 
uygulama. Yenilenebilir enerji ve malzeme kullan�m�n� 
art�racak tasar�m, faaliyet ve raporlamalarda bulunmak. 
- Operasyonel süreçlerden kaynaklanan ürün ba��na su 
tüketimini azaltmak, yeni yat�r�m ve projelerde yenilikçi, 
sürdürülebilir su yönetim sistemlerini önceliklendirmek 
ve su stresi görülen yerlerde su yönetimine odaklanmak. 
- At�k olu�umunu önlemek, at�klar� kayna��nda azaltmak, 
döngüsel ekonomi kapsam�nda kaynaklar� daha verimli 
kullanmak ya da alternatif hammadde olarak kullan�mla-
r�n� ara�t�rmak, düzenli depolama sahas�na giden at�klar�n 

azalt�lmas�na yönelik proje ve uygulamalar geli�tirmek. 
- Cinsiyet, cinsel yönelim, �rk veya fiziksel özellikleri he-
def alan kal�p yarg�lar� peki�tiren dil kullan�m�na kar�� 
ç�kmak. Aç�k, adil, �iddetsiz ileti�imi te�vik etmek. E�it-
likçi, bir politika benimsemek ve insan haklar�na de�er 
veren kurumlarla i� birli�i yapmak. 
- Toplumsal projeleri, ba��� ve sponsorluk faaliyetleriyle 
toplumu desteklemek. 
- Tüm i� ve i�lemlerde; yasalara, Türkiye Cumhuriye-
ti•nin taraf oldu�u uluslararas� sözle�melere, Birle�mi� 
Milletler Küresel �lkelerine (Global Compact) uymak, 
hesap verebilirli�i ve aç�kl��� ilke edinmek. 
- ��, eylem ve i�lemlerde Çal��ma �lkeleri ve Etik Kuralla-
r�•na uygun hareket etmek. 
- Tedarikte sürdürülebilir ve �effaf bir politika izlemek, 
bu do�rultuda Ford Otosan Çat��ma Mineralleri Politika-
s�•nda belirtilen hususlar� benimsemek ve tedarik zinci-
rindeki madenlerin çat��mas�z bölgelerden teminini sa�la-
mak.    

300•den fazla tedarikçisini 2035•e kadar karbon nötr olmaya haz�rlayan Ford Otosan •Gelecek �imdi• vizyonuyla •Tedarikçi Sürdür ülebilirlik ManifestosuŽnu 
aç�klad�.  Otomotivin dönü�ümüne öncü olma hedefiyle çal��malar�n� sürdüren Ford Otosan için •sürdürülebilirlik• art�k tedarikç i seçimlerinde bir kriter olacak.

H�d�r Erdi �ahin •En Quality 
Genç �� �nsan�• ödülü ald�

MAPAR ÖDÜLE DOYMUYORMAPAR ÖDÜLE DOYMUYORMAPAR ÖDÜLE DOYMUYORMAPAR ÖDÜLE DOYMUYORMAPAR ÖDÜLE DOYMUYORMAPAR ÖDÜLE DOYMUYOR

OTOBÜSÇÜNÜN güvenilir çözüm 
orta�� MAPAR Otomotiv, hizmet ka-
litesi, iyi mü�teri ili�kisi ve sektöre 

verdi�i anlaml� desteklerle bir yandan büyük 
takdir toplarken, di�er taraftan da önemli 
ödüllere lay�k görülüyor. Bugüne kadar say�-
s�z ödül alan MAPAR, kolleksiyonuna büyük 
gurur duyulacak bir yenisini ekledi.  

Geçti�imiz günlerde gerçekle�en Quality 
Of Magazin Dergisi•nin düzenledi�i ödül tö-
reninde MAPAR Otomotiv Yönetim Kurulu 
Üyesi H�d�r Erdi �ahin •En Quality Genç �� 

�nsan�Ž seçildi. H�d�r Erdi �ahin ödülünü 
MAPAR Otomotiv Yönetim Kurulu Ba�kan� 
Yalç�n �ahin e�li�inde ünlü oyuncu Oktay 
Kaynarca•dan ald�. Konuyla ilgili k�sa bir 
aç�klama yapan H�d�r Erdi �ahin, •Bizleri bu 
ödüle lay�k gören ba�ta Quality Of Magazin 
Dergisi sahibi Salih Keçeci ve jüri üyeleri ol-
mak üzere eme�i geçen herkese te�ekkür edi-
yoruz. Bu ödüller, bizim daha iyi i�ler yap-
mam�zda motivasyon kayna�� oluyor. Ve ta-
bii do�ru yolda, do�ru i�ler yapt���m�z�n da 
bir belgesi konumunda• dedi.

Ford Trucks Care
de�er yaratšr.�

www.fordtrucks.com.tr 444 3673 / 444 FORD

Yeni hizmet ekosistemimizle tanš�šn!

Ford Trucks Care•in de�er yaratan çözümleriyle   
yeni bir yolculuk ba�lšyor.

YAZILIM

UPTIME

eMOB�L�TE

F�NANS

K���SELLE�T�RME



�STAB•ta bayra�� Aziz Ba� devrald�

Mercedes•ten anlaml� 100. y�l� mesaj�:

� STANBUL Ta��mac�lar Birli�i Derne�i 
(�STAB), gerçekle�tirdi�i olgun, kat�l�mc� 
ve yap�c� kongrelerle demokrasi dersi 

vermeye devam ediyor. Dernek, geçen hafta 
yeni yönetimi belirlemek üzere ola�an genel 
kurul toplant�s�n� gerçekle�tirdi. Cemile Sultan 
Korusu•ndaki yo�un kat�l�ml� kongre, divan 
kurulu ba�kan ve üyelerin seçimiyle ba�lad�. 
Divan Ba�kanl���na �STAB eski 
Ba�kanlar�ndan Ahmet Karak�� olurken divan 
Ba�kan Vekilli�ine Dursun Ali Camadan ve 
Katip Üyele�ine de Eray Tekba��na seçildi.  
 
Ba�kan Gül•e te�ekkür borçluyuz  
Aç�l�� konu�mas�n� yapan Ahmet Karak��, 
sektörün çok fazla sorunlar�n�n bulundu�una 
de�inerek, •Çok s�k�nt�l� süreçler ya�ad�k. 
Burada bir kez daha gördükki, �STAB bizler 
için, sektör için çok önemli. �TO. 22 Komite 
bizler için önemli. Her zaman meslek 
örgütümüze destek vermeliyiz. Bu meslek 
örgütümüzde bugüne kadar görev alan tüm 
yöneticilere ve meslekta�lar�m�za te�ekkür 
ediyoruz. Bizim sektörümüzün sorunlar� 
bitmez ama son dönemde ya�ad���m�z 
s�k�nt�lar çok daha büyük oldu. Pandemi ile 
beraber ile ya�ad���m�z dönem sektörün en çok 
s�k�nt� ya�ad��� süreç oldu. Çok zorlu süreci 
Turgay Gül Ba�kan ve ekibi ya�ad�. Onlara 
te�ekkür ediyoruzŽ dedi. 
 
Sorumluluk almaktan kaçmayal�m 
Daha sonra kürsüye ç�kan eski Ba�kan Turgay 
Gül ise birlik ve beraberli�in önemine dikkat 
çekerek, kendi dönemlerinde hayata 
geçirdikleri icraatlar hakk�nda bilgi verdi. Tüm 
zorlu ko�ullara ra�men �STAB yönetimi olarak 
iyiniyetle önemli i�lere imza att�klar�n� dile 
getiren Turgay Gül, tüm üyeleri sorumluluk 
almaya ve derne�in yönetiminde aktif bir rol 
üstlenmeye davet etti. Vefat edip aralar�ndan 
ayr�lan dernek üyesi meslekta�lar�na Allah•tan 
rahmet dileyen Turgay Gül, uzun süre 
yönetimde birlikte çal��t�klar� yeni Ba�kan 
Aziz Ba� ve ekibine sonuna kadar 
güvendiklerini belirterek, ba�ar� temennisinde 
bulundu. 
 
Deste�inize ihtiyac�m�z var 
Daha sonra kürsüye ç�k�p bir te�ekkür 
konu�mas� yapan �STAB Ba�kan� Aziz Ba�, 
son derece önemli mesajlar verdi. ��te Ba�kan 
Ba�•�n konu�mas�ndan sat�r ba�lar�: 
�STAB•ta ba�kanl�k ve yönetim için yar�� 
olmam��, bundan böyle de olmayacak. Bizdeki 
kongreler, bir bayrak devrinden öteye geçmez. 
Bugün bu kongrede de böyle oldu. �ki y�ld�r 
yönetimde fiili olarak görev ald�m. Sorunlara 
vak�f bir ekip olarak, hangi ad�mlar� 
ataca��m�z�n da bilincindeyiz. Yaln�z �u nokta 
çok önemli; evet biz yönetime seçildik ama 
derne�i hep birlikte kat�l�mc� bir anlay��la 
yönetmek durumunday�z. Yönetimin gücü, 
arkas�ndaki destekle bir bir alakal�. O yüzden 
sizlerin yo�un deste�ine ihtiyac�m�z var. Tabii 
bugünlere gelmemizde, önceki yönetimlerin de 
rolü çok büyük. 
Tüm geçmi� ba�kan ve yöneticilere te�ekkür 
ediyorum. Ku�kusuz en zorlu dönemi �STAB•a 
yakla��k 5 y�l Ba�kanl�k yapan Turgay Gül 
arkada��m�z ve bizler ya�ad�k. 
Netice itibariyle �STAB, bu sektör için hayati 
bir öneme sahip. Bizler derne�imizi sahiplenip 
daha güçlü hale getirece�iz. 
 Bize güvenip yönetimi emanet eden tüm 
üyelerimize sonsuz te�ekkürlerimizi sunar�z. 
Hay�rl�, u�urlu olsun...   
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�STAB yeni Yönetim Kurulu �u isimlerden olu�tu: Aziz Ba� (Ba�kan), Bülent Do�mu�, Esat Yšldšršm, Köksal Yüz-
ba�šo�lu, Ahmet Akgenç, Metin Uluda�, Deniz Karslšo�lu, Vahit Kaya, Önder Kara, Murat Erdo�an, Emre Ak, 
�brahim Ba�lantš ve Ufuk Aydo�an... Denetim Kurulu Üyeleri: Süleyman Korkmaz, Turgay Gül ve Ahmet Karakš�

Pandemi, ekonomik bunal�m ve tüm zorluklara ra�men �STAB•� iki dönem ba�ar�yla yöneten Ba�kan Turgay Gül, bayra�� dava arkada��  
Aziz Ba�•a teslim etti. Turgay Gül, üyeleri sorumluluk almaya davet ederken, selefi Aziz Ba� da, kat�l�mc� yönetimin önemine di kkat çekti

Mercedes-Benz Türk, Cumhuriyet•in 100•üncü y�l�n� üretti�i kamyon ve otobüslere 
uygulad��� •Cumhuriyetle GÜÇLÜ100Ž etiketleri ile kutlamaya ba�lad�. Dev 
�irket, 2023 y�l� süresince çe�itli faaliyetlerle Cumhuriyetin 100. y�l�n� kutlayacak

GÜÇLÜ100!

Ü
RET�M� , istihdam�, ihracat�, AR-GE 
çal��malar� ve yürüttü�ü sosyal fayda 
programlar� ile Türkiye ekonomisine 
uzun y�llard�r önemli katk�lar 
sa�layan Mercedes-Benz Türk, 

Cumhuriyet•in 100•üncü y�l�n� üretti�i kamyon ve 
otobüslere uygulad��� özel etiketler ile kutluyor. 

Türkiye a��r ticari araç endüstrisinin öncüsü 
olan �irket, Aksaray Kamyon Fabrikas� ve 
Ho�dere Otobüs Fabrikas�•nda üretti�i araçlar�n� 

özel tasarlanan •Cumhuriyetle GÜÇLÜ100Ž 
etiketi ile üretim bantlar�ndan indiriyor. 

Cumhuriyet•in 100. Y�l�•na özel olarak 
tasarlanan etiketler ile araçlar�n� donatan �irket, 
binlerce kilometre yol kat eden araçlar� ile 
Cumhuriyet•in 100. ya��n� tüm Türkiye ile birlikte 
kutlamay� hedefliyor. 

1967 y�l�ndan bu yana Türkiye•de a��r ticari 
araç endüstrisinin temel ta�lar�ndan biri olan 
Mercedes-Benz Türk, 2022 y�l�nda 100 bininci 

otobüsünü bantlardan indirerek tarihi bir ba�ar�ya 
imza atm��t�. 

11 Ekim 1986 tarihinde aç�lan Mercedes-Benz 
Türk Aksaray Kamyon Fabrikas� ise, söz konusu 
dönemde 320 bininci kamyonunu üreterek önemli 
bir dönüm noktas�na ula�m��t�. Türkiye 
ekonomisinin lokomotif �irketlerinin ba��nda yer 
alan Mercedes-Benz Türk, Cumhuriyetin 
100•üncü y�l�n� sene boyunca çe�itli faaliyetlerle 
çal��anlar�yla birlikte kutlamay� hedefliyor. 
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TEMSA•dan Adana•ya 81•lik dev teslimat
TEMSA•n�n belediyelere yönelik otobüs teslimatlar� tüm h�z�yla devam ediyor. Adanal� TEMSA, •Ye�il Dönü�üm• projesi kapsam�nda 
Adana Büyük�ehir Belediyesi•ne 6•s� elektrikli olmak üzere toplam 81 araçl�k mega filo sat��� gerçekle�tirdi. Araçlar törenle h izmete al�nd�.

SIFIR emisyonlu elektrikli otobüs alan�nda 
dünya devleriyle rekabet eden TEMSA, 
çevreci araçlar�yla da belediyelerin ye�il 

dönü�ümüne katk�da bulunuyor. Türk sanayisinin 
yurt d���ndaki en önemli temsilcilerinden olan 
TEMSA, küresel pazarlardaki büyümesinin yan�nda 
yurt içinde de araç park�n� geni�letmeyi sürdürüyor. 
Türkiye•deki belediyelerin filo ya��n�n 
dü�ürülmesine ve yak�t tasarrufu yüksek araçlarla 
kamunun üzerindeki maliyet bask�s�n�n 
azalt�lmas�na destek olan TEMSA, Adana 
Büyük�ehir Belediyesi ile birlikte son dönemde 
Türkiye•de gerçekle�en en büyük teslimatlardan 
birine imza att�. 

Adana Büyük�ehir Belediye Ba�kan� Zeydan 
Karalar, TEMSA CEO•su Tolga Kaan Do�anc�o�lu 
ve TEMSA yöneticilerinin haz�r bulundu�u tören 
kapsam�nda, Adana•da üretimi gerçekle�tirilen 81 
yerli araç Büyük�ehir Belediyesi•ne teslim edildi. 
Teslim edilen 45 Avenue LF Diesel, 10 Prestij SX, 
10 MD9 LE Diesel, 10 LDSB ve elektrikli motora 
sahip 6 MD9 electriCITY, Adana•n�n ye�il 
dönü�ümüne destek olurken, söz konusu araçlarla 
birlikte Adana Büyük�ehir Belediyesi bünyesindeki 
toplu ta��ma araçlar�n�n ya� ortalamas� 12'den 5'e 
dü�tü.  

Öte yandan, yeni teslimatla birlikte, Adana 
Büyük�ehir Belediyesi filosunda yer alan TEMSA 
markal� araç say�s� da 323•e yükselmi� oldu. 

•Ho� Geldin KonforŽ slogan�yla, Tüyap Adana 
Uluslararas� Fuar ve Kongre Merkezi•nde 
gerçekle�tirilen teslimat töreninde konu�an Adana 
Büyük�ehir Belediye Ba�kan� Zeydan Karalar, 
•Borçlanmadan sat�n ald���m�z 81 arac�m�zla, 
Adana•m�z� modern otobüslerine kavu�turduk. 
Ula��mda büyük kolayl�k sa�layacak modern 
otobüslerimiz �ehrimize ve vatanda�lar�m�za hay�rl� 
olsunŽ ifadelerini kulland�. 

TEMSA CEO•su Tolga Kaan Do�anc�o�lu ise, 
TEMSA•n�n Adana•da do�up büyüyen bir �irket 
oldu�unun alt�n� çizerken, •Tabii ki tüm 
�ehirlerimiz, tüm belediyelerimiz bizler için çok 
önemli. Ama kendi evimizde, Adana•m�zda 
böylesine bir teslimat töreninin içerisinde yer almak 
bizler için farkl� bir anlama sahip. Umuyorum ki 
bugün teslim etti�imiz araçlar�m�z, çevre dostu 
tasar�mlar� ve mühendislik özellikleriyle Adana•n�n 
ye�il dönü�ümüne önemli katk�lar sunacak.  

Bu kapsamda, ortaya koyduklar� bu güçlü vizyon 

için Adana Büyük�ehir Belediye Ba�kan�m�z 
Zeydan Karalar ba�ta olmak üzere tüm ilgili 
belediye yönetimimize te�ekkür ediyoruzŽ dedi. 
 
Dönü�ümde sorumluluk almaya haz�r�z 
TEMSA•n�n 55 y�ld�r Türkiye•de sektöre öncülük 
etti�ini vurgulayan Tolga Kaan Do�anc�o�lu, 
•�imdi de bu öncü rolümüzü teknoloji ve 
sürdürülebilirlik alanlar�nda ortaya koymaktan 
büyük mutluluk duyuyoruz. Dünyada yeni nesil 
toplu ta��man�n merkezinde yer alan elektrifikasyon 
konusunda sadece ülkemizde de�il uluslararas� 
ölçekte ilkleri hayata geçiriyoruz. Ülkemizin ilk 
yerli elektrikli otobüsünü ASELSAN ile birlikte 
geli�tirirken, Avrupa•n�n ilk elektrikli �ehirleraras� 
otobüsünü de geçti�imiz y�l içinde Hannover•de 
tan�tt�k. Bu ilklerin öncüsü olmaya devam ederken, 
Adana•daki fabrikam�z� sadece bir üretim üssü 
de�il ayn� zamanda bir teknoloji üssü olarak 
konumland�rmaya devam edece�iz. 

Geçti�imiz dönemde ülkemizde ba�latt���m�z ve 
her geçen gün güçlendirdi�imiz elektrikli araç 
seferberli�ini daha da ileri noktalara ta��makta 
kararl�y�z. Bugün Adana Büyük�ehir Belediyesi•ne 

teslim etti�imiz 81 arac�m�z içerisinde 6 adet de 
elektrikli arac�m�z mevcut. Umar�m yak�n gelecekte 
bu araçlar�m�z�n say�lar�n� art�raca��z. Bugün 
Adana Büyük�ehir Belediyemizin gösterdi�i bu 
yakla��m�n di�er belediyelerimize de örnek te�kil 
etmesini umuyoruz. Biz TEMSA olarak Adana•n�n 
ye�il dönü�ümünün Türkiye•de yay�lmas� 
konusunda üzerimize dü�en her türlü sorumlulu�u 
yerine getirmeye haz�r�zŽ ifadelerini kulland�. 

TEMSA Sat�� Genel Müdür Yard�mc�s� Hakan 
Koralp ise, Adana Büyük�ehir Belediyesi•nin 
kullan�m�na sunduklar� 5 farkl� modelleriyle, �ehrin 
güvenli ve konforlu ula��m�na destek olmaktan 
büyük mutluluk duyduklar�n� ifade ederken, 
•Yüksek kalite, teknolojik donan�m, dü�ük yak�t 
tüketimi gibi pek çok konuda kendimizi sürekli 
daha iyi olmaya zorlarken, TEMSA•y� konforlu ve 
güvenli toplu ta��man�n simgesi haline getirmeye 
gayret ediyoruz.  Tüm bu araçlar�m�z�n dü�ük yak�t 
tüketimi ve çevreci motorlar�yla Adana•n�n 
havas�na, do�as�na büyük katk�lar sunaca��na 
inan�yoruz. Adana halk� da bu araçlar�m�z 
sayesinde art�k çok daha güvenli, çok daha konforlu 
bir seyahat deneyimi ya�ayacaklarŽ diye konu�tu.

Mardin Belediyesi filosuna 11 Temsa otobüs katt�
Filosunu TEMSA otobüslere açan bir ba�ka belediye de Mardin Belediyesi oldu. TEMSA, 10 adedi Avenue LF ve 
1 adedi de  LD- SB Plus model olmak üzere Mardin Büyük�ehir Belediyesi•ne 11 otobüs teslimat� gerçekle�tirdi. 

GLOBAL  otobüs üreticisi TEMSA, 
Türkiye•nin farkl� co�rafyalar�ndaki 
belediyelerle i� ortakl�klar�n� 

güçlendiriyor. Türkiye•de konforlu ve güvenli 
toplu ta��man�n yayg�nla�mas� için, yeni model 
araçlar�n� belediyelerin kullan�m�na sunan 
TEMSA, bu kapsamda Mardin Büyük�ehir 
Belediyesi•ne de 11 adet yeni araç teslimat� 
gerçekle�tirdi. 

Mardin Valisi ve Belediye Ba�kan Vekili 
Mahmut Demirta�, Mardin Büyük�ehir 
Belediyesi Genel Sekreteri Murat Süzen ve 
TEMSA Yurt �çi Sat�� Direktörü Baybars 
Da�•�n da kat�l�m�yla gerçekle�en teslimat 
töreniyle, 10 adet Avenue LF ve 1 adet LD-SB 
Plus model araç Mardin halk�n�n kullan�m�na 
sunuldu. 
 
��imiz en do�ru araçlar� tasarlamak  
Konuyla ilgili de�erlendirmelerde bulunan 
TEMSA Yurt �çi Sat�� Direktörü Baybars Da�, 
bugünün dünyas�nda otobüs üreticilerinin, 
toplumsal hayatta çok önemli ve kapsay�c� bir 
role sahip oldu�unun alt�n� çizerek, •Bizim 
i�imiz sadece üretmek de�il; dünya için, 
ülkemiz için, insanlar�m�z için en do�ru araçlar� 
tasarlamak. TEMSA olarak, yüksek güvenlik, 
�oför ve yolcu konforu, yak�t tasarrufu gibi 
konularda en ileri teknolojileri kullan�rken, 

yüksek yerlilik oran�na sahip araçlar�m�zla bir 
yandan da ülkemiz ekonomisine katk�da 
bulunmay� en büyük sorumluluklar�m�zdan biri 
olarak görüyoruz. Avenue LF ve LD-SB Plus 
model araçlar�m�z da Türk mühendislerimiz 
taraf�ndan bu yakla��m�m�z�n birer ürünü olarak 
tasarland�. Sahip olduklar� kalite ve 
dayan�kl�l���n yan� s�ra dü�ük yak�t tüketimi, 
teknoloji ve çevre dostu özellikleriyle de dikkat 
çeken araçlar�m�z basamaks�z kap�lar�yla 
hamile, çocuklu, ya�l� ve engelli yolcular�n 
toplu ta��ma araçlar�nda ya�ad�klar� sorunlar� 
ortadan kald�r�yorŽ dedi. 

TEMSA araçlar�n�n sundu�u kalite, 
teknolojik donan�m, dü�ük yak�t tüketimi gibi 
özelliklerle Türkiye•deki konforlu ve güvenli 
toplu ta��man�n simgesi oldu�unun alt�n� çizen 
Baybars Da�, •Mardin Büyük�ehir 
Belediyesi•ne teslim edilen Avenue LF ve LD-
SB Plus araçlar�m�z da geni� ve rahat 
tasar�mlar�n�n yan� s�ra yüksek yolcu 
kapasiteleriyle de �ehir içinde maksimum verim 
al�nmas�n� sa�l�yor. Bu süreçte, Mardin Valimiz 
ve Belediye Ba�kan Vekilimiz Mahmut 
Demirta� ba�ta olmak üzere, eme�i geçen 
herkese te�ekkür ediyoruz. Mardin Büyük�ehir 
Belediyemiz ile gerçekle�tirdi�imiz bu i� 
birli�inin önümüzdeki dönemlerde büyüyerek 
geli�mesini umuyoruzŽ diye konu�tu
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TOFED•in önde gelen dernekleri aras�nda yer alan Afyonkarahisar �ehirleraras� Yolcu Ta��ma Acenteleri Derne�i (AFYAD), ola�an 
genel kurul toplant�s�n� gerçekle�tirdi. Derne�i y�llarca ba�ar�yla yöneten Ba�kan Kadir Alt�nkaya ve ekibi, üyelerin oylar�yla  
yeniden yönetime geldi. Otogar d���nda yolcu indirmelerin acenteleri s�k�t�ya soktu�unu belirterek, yetkilileri göreve davet et ti...

- Ta��mac� firmalar�n ara 
duraklarda otogar d���nda yolcu 
indirme problemi devam ediyor. 
Seyahatin ba�lang�ç ve biti� 
noktalar�n�n otogarlar olmas� 
yasada belirtilmesine ra�men 
otogar d���nda indi-bindi, hem 
kay�t d���na (biletsiz yolcu) hem 
de yolcular�n yo�un �ikâyetlerine 
sebep oldu�u için acenteleri 
ma�dur etmektedir. 
 
- Acentelerin maliyet kalemleri, 
sektörde çok fazla göz önünde 
bulundurulmuyor. Hâlbuki 
ekonomideki fiyat art��lar� 
sektördeki di�er bile�enleri nas�l 
etkiliyorsa; acenteler de, kira, 
i�çilik, sarf malzeme giderlerinin 
yan�nda, bulunduklar� 
otogarlardaki, enerji, temizlik, 
güvenlik gibi yüksek maliyetlere 
de ortak olup büyük bir gider 
yükünün alt�ndad�rlar. 
 
- Günden güne artan internet 
bileti sat��lar� ve günden güne, 
ortam sa�lay�c� ve ta��mac� 
firmalar taraf�ndan a�a�� 
çekilmeye çal���lan internet bileti 
komisyon oranlar� da büyük bir 
gelir kayb�na sebep olmaktad�r.  
Hâlbuki internetten bilet alan 
yolcuya da acenteler taraf�ndan 
ayn� hizmet verilmekte ve 
ya�anan ma�duriyetlerde yine 
ayn� sorumluluklar 
üstlenilmektedir. �nternetten bilet 
alan yolcunun acenteye olan 
i�çilik maliyeti,  bankodan bilet 
alan yolcunun i�çilik 
maliyetinden farks�zd�r. 
 
- Yukar�daki maddeye ek olarak 
ortam sa�lay�c� konusu çok büyük 
önem arz etmektedir.  
Mevcut durumda hemen hemen 
tekel piyasaya dönen internet 
bileti alma ortam� sa�lay�c�lar�, 

rekabet ortam�n� yok etti�inden 
ta��mac� firmalar gitgide yükselen 
e-komisyon oranlar�na kar�� 
boyun e�mekte ve buradan olu�an 
e-komisyon giderini acentelerin 
komisyon oranlar�n� dü�ürerek 
onlara yüklemektedir.  
Bu konunun çözümü ise sektörün 
kendine ait ortam sa�lay�c�s�n� 
olu�turup acentelerin 
ma�duriyetlerini de gözeterek 
adil bir sistem geli�tirmesinden 
geçmektedir. Aksi takdirde bu 
durum ilerleyen zamanlarda daha 
büyük ma�duriyetlere yol 
açacakt�r. 
 
- Otogarlar�n ve dolay�s�yla 
acentelerin 365 gün boyunca 7/24 
hizmet vermesi de hem i�çilik 
hem de di�er giderler aç�s�ndan 
ekstra bir yük getirmekte olup 
kullan�lan malzemeler (bilgisayar, 
yaz�c� vb.) çok k�sa sürelerde 
y�pranmakta ve bundan dolay� 
y�pranma pay� yükü de ayr�ca 
artmaktad�r. Bu, kilitsiz kap� 
çal��ma sistemi günümüzde çok 
az sektörde mevcut olup, hemen 
hemen hiç hizmet verilmeyen 
zaman dilimlerinde bile acentenin 
aç�k olmas�, birim maliyetlerin ne 
kadar yüksek oldu�unun bir 
göstergesidir. 
 
- Sonuç olarak; sektörün giderek 
daralmas�, sektörün bütün 
bile�enlerinin gelir kayb�na 
u�ramas�na sebep olmakta, bunun 
yan�nda gider rakamlar� da 
giderek yükselmektedir. Bu gelir-
gider dengesinin bozulmas� ve 
yelpazenin sürekli aç�lmas� en 
büyük problemdir. Otogarlarda 
faaliyet gösterip, sektörün yer 
hizmetlerinde önemli bir bile�eni 
olan acentelerin bu büyük 
problemin içinde oldu�u göz ard� 
edilmemelidir.

Afyonkarahisar �ehirleraras� Yolcu Ta��ma Acenteleri Derne�i kongresini yapt�  

TRAF�K  ak���, temizli�i, hijyeni ve 
çevre düzenlemesi ile Türkiye•nin 
örnek otogarlar� aras�nda gösterilen 

Afyonkarahisar Otogar�, düzgün 
i�letilmesiyle de ad�ndan söz ettiriyor. 

Bir ara durak konumunda olan, dolay�s�yla 
i�letmecilerin otogar� olarak bilinen bu örnek 
otogar�n sa�l�kl� i�leyi�inde Afyonkarahisar 
�ehirleraras� Yolcu Ta��ma Acenteleri 
Derne�i•nin (AFYAD) de çok büyük pay� 
var. 

Acentelerin tümünü kucaklayan AFYAD, 
Türkiye Otobüsçüler Federasyonu•nun 
(TOFED) da, en aktif üye derneklerinden 
birisi. Dernek, geçti�imiz günlerde ola�an 
genel kurul toplant�s�n� gerçekle�tirdi. 
Üyelerin tamam�na yak�n�n�n haz�r 
bulundu�u kongre, divan kurulu üyelerininin 
seçilmsesiyle ba�lad�. 

Oylama sonucu Divan Ba�kanl���na 
Muhittin Könül getirilirken, Üyeler Basri 
Kada� ve Selçuk Bu�ra Kada� olarak 

belirlendi. Faaliyet raporu ve mali tablolar�n 
ibra edilmesinin ard�ndan ba�kan ve yönetim 
kurulunu belirlemek üzere oylamaya geçildi. 

Tek listenin yar��t��� kongrede, derne�i 
uzun y�llar ba�ar�yla yöneten Afyonkarahisar 
�ehirleraras� Yolcu Ta��ma Acenteleri 
Derne�i Ba�kan Kadir Alt�nkaya ve ekibi, 
üyelerin tamam�ndan bir kez daha güvenoyu 
ald�.  
 
Yönetim Kurulu �u isimlerden olu�tu:  
Kadir Alt�nkaya (Ba�kan), Bülent Sayg�, 
Fatih Y�lmaz, Ender �ener Çiçek ve Tufan 
Ya��k... 
 
Denetim Kurulu Üyeleri ise �u isimlerden 
olu�tu:  
Ahmet Sayg�, Hüseyin Y�lmaz, Ali Özkale... 
 
Otogar�m�z�n esnaf� ma�dur 
Kongrenin sonunda üyelere yönelik bir 
te�ekkür konu�mas� yapan Ba�kan Kadir 

Alt�nkaya, •Afyon Otogar�, bir ara durak 
konumunda görülüyor. 

Birçok firman�n otobüsü, yasal zorunluluk 
olmas�na ra�men otogara girmiyor, 
yolcusunu tüm tehlikelere ra�men otogar 
d���nda indiriyor. 

Keza yolcular�n� d��ar�dan alan otobüsler 
de var. Otobüslerin otogara girmemesi hem 
i�letmemize hem de acentelerimize büyük 
zarar veriyor. 

Konuyla ilgili olarak giri�imlerimiz olsa 
da, bugüne kadar bir �ey de�i�mi� de�il. 
Yetkilileri bu konuda �srarla göreve davet 
ediyoruz. Uzun y�llard�r otogar�m�z ve 
esnaflar�m�z için mücadele veren bir 
derne�iz. 

Sorunlar� ve çözümü de biliyoruz. 
Önümüzdeki dönemde önemli ad�mlar 
atacak, sorunlar�m�z� çözmeye çal��aca��z. 

Bizleri tekrar bu göreve lay�k gören 
üyelerimizin güvenini de bo�a 
ç�karmayaca��z• �eklinde konu�tu... 

��te AFYAD kongresinde dile 
getirilen sorunlar ve talepler

E��TMEN , yazar, radyo ve 
TV spikerli�i... Çok yönlü 
bir ki�ili�e sahip olan Dev-

rim Bayar, •Yazmak Laz�m• deyip, 
•Ki�isel •DÖNÜ�ÜM• Muhte�em 
Olacak• kitab�n� kaleme ald�. 

�yi ki de alm��; 
zira kitap sorunlar-
la bo�u�an, yaln�z 
hissetti�i için ken-
disine inanmay� 
unutan, mucizelere 
inanmayan insanla-
r� dürten bir kitap 
olmu�. Kitab�; ha-
yal, mucize, inan-
ma ihtiyac� �eklin-
de 3 kelime ile ta-
n�mlayan Bayar, �u 
k�sa cümlelerle de 
cesaret a��l�yor 
okuruna: 

•�yi �eyler, güzel 

�eyler hayat�n her yerinde görebi-
lene... �nsanlara bunu gösterebil-
meyi istedim. �nsan zaten ba�l� ba-
��na bir mucize, görmeye kendile-
rinden ba�layabilirler•... 

Devrm Bayar, an itibariyle Tür-
kiye Otobüsçüler Fe-

derasyonu•nda (TO-
FED) Yönetici Asis-
tanl��� yap�yor. Genç 
yazar, geçen hafta 
TOFED Genel Ba�-
kan� Av. Birol Öz-
can, Ba�kan Vekili 
Erdem Yücel ve 
•Örümcek• kitab�n�n 
yazar� Türker Ba�-
kurt•a birer imzal� 
kitab�n� takdim etti. 
Ba�kan Birol Özcan, 
Devrim Bayar•a i� ve 
yazarl�k hayat�nda 
ba�ar� diledi. 

TOFED YÖNET�C� AS�STANI DEVR�M BAYAR•DAN KEND�S�NE �NANMAYI Ö�RETEN K�TAP

K���SEL •DÖNÜ�ÜM• MUHTE�EM OLACAK
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GÜNDEM�N  en önemli maddesi, hiç 
ku�kusuz parlamento ve ba�kanlšk 
sistemi... Milletvekilleri belirlendi, 

ba�kanlšk ise ikinci tura kaldš. Öncelikle �unu 
söylemek isterim; Türkiye dünyada ders verecek 
ölçüde demokratik bir seçim yaptš. Konu�ulan 
komplo teorilerinin hiçbirisi gerçekle�medi. 
Dolayšsšyla Türkiye seçim konusunda sšnšfš geçti, 
bütün dünyadan takdir aldš. Bu konuda bütün 
siyasi liderlere, partilere te�ekkür etmek lazšm, 
vatanda�laršmšza te�ekkür etmek lazšm son derece 
so�ukkanlš bir �ekilde ve çok fazla katšlšm oranš ile 
beraber seçim gerçekle�ti. Seçim sonuçlaršnšn 
ülkemize, milletimize ve sektörümüze hayšrlš 
olmasšnš diliyorum. �kinci tur da 28 Mayšs•ta 
bitecek ondan sonra ta�lar yerine oturacak. 

Seçimden sonra nasšl bir tablo çškar, kabinede 
hangi bakanlšklar yer alšr; bunu elbette bilemeyiz. 
Ama bir de i�in bürokrasi tarafš var. Mesela biz, 
sektörü, sorunlarš ve çözüm yollaršnš iyi bilen 
Ula�tšrma Hizmetleri Düzenleme Genel Müdürü 
Murat Ba�tor ve ekibi ile yola devam etmeyi 
arzularšz. Seçim nedeniyle biz de sektör 
kurulu�larš olarak çalš�ma ve giri�imlerimizi askšya 
almak durumunda kaldšk.  

Ama �u anda sektör olarak çok ciddi 
hazšrlšklaršmšz var; karayolu ta�šmacšlš�šndaki 
kaynak israfšnšn azaltšlmasš ve verimlili�in 
artšršlmasšnš amaçlayan çalš�malar bunlar. Bir de 
kamunun �ehirlerarasš ta�šmanšn dš�šnda kalmasšnš 
istiyoruz. Özellikle Bursa ve Kocaeli 
Belediyesi•nin Sabiha Gökçen Havaalanš•na �ehir 
sšnšrlarš dš�šnda çalš�mamalarš lazšm, kurduklarš 
�irketlere de bunu yapmamalarš lazšm, 
sektörlerimizle rekabet etmemeleri lazšm. Bizim 
vergilerimiz ile belediye hizmetlerini sürdüren 
belediyelerin bu sektörle rekabet etmeye hakkš 
yoktur; haksšz rekabet yapšyorlar, tekel 
olu�turuyorlar. 

Tabii burada esas olan �u, Ula�tšrma 
Bakanlš�š•nšn belediyelere ta�šmacš belgesi 
vermemesi, •sšnšrlaršn dš�šna çškamazsšn• demesi 
gerekiyor. Belediyelerin yapmasš gereken, 
�ehirlerarasšndaki atšl kapasiteyi kentiçinde 
eritmek olmalš. Bir taraftan havayollarš ile rekabet 
yapšyoruz bir taraftan demir yollarš ile di�er 
taraftan ise belediyelerle; yorulduk. Evet Türkiye 
son 20 yšlda havayollaršnda dünyayla yarš�šr 
duruma geldi hakikatten çok ba�aršlš; ama 
THY•nin zararšna yolcu ta�šmasš bize zarar veriyor, 
keza demiryollaršnda aynš �ekilde. Di�er modlarš 
geli�tirirken karayolunu da planlamak lazšm.  

Aslšnda Ula�tšrma �urasš•nšn sonuç ve politika 
bildirgesine baktš�šnšz zaman orada bütün 
taraflaršn üzerinde mutabšk kaldš�š ve bizim 
sürekli gündeme getirdi�imiz konular var. Ama 
baktš�šnšz zaman bakanlšk �uana kadar bu 
politikalarš uygulamadš ve bizim de derdimiz �u 
evet Ula�tšrma Politika Belgesi Türkiye•nin 
ula�tšrmasšnš planlayacak gelece�ini tayin edecek 
bir belge, çok da taktir ettim eme�i geçen herkese 
te�ekkür ediyorum. Ula�tšrma Politika Belgesi•ni 

bundan sonraki hükümetlerin yol haritasš olarak 
önlerine koymasš lazšm, sektör olarak biz de yol 
haritasš olarak onu önümüze almamšz lazšm, 
bakanlškla ortak çalš�malar yapmamšz lazšm, 
mevzuatlarš ona göre düzenlememiz lazšm... Bir 
taraftan bu olmalš diyorsunuz ama öteki taraftan 
tam tersini yapšyorsunuz.  

Mevzuat açšsšndan yapšlmasš gereken bir ba�ka 
konu ise, acentelik sisteminin yeniden 
tanšmlanmasš ve yapšlandšršlmasš... TÜRSAB•šn 
acentelik sistemi, bizdeki acentelik sistemi; 
bakšldš�šnda 40-50 sene önceki kanunlar artšk 
bununla acenteli�i tamamlayamazsšnšz. Akšllš 
sistemler etkin bir �ekilde hayatšmšza girdi oturup 
bunlarla ilgili düzenlemelere ihtiyaç var. Herkesin 
acente açmasšna gerek yok acentenin ortak bir 
yazšlšm portalš olmasš lazšm, firmalaršn ortak bir 
satš� portalšnšn olmasš lazšm; bunu Obilet•e �u 
bilete vermek yerine kendi portalšnš yapacaksšn. 
Biz Türkiye•de çalš�šyoruz yabancšlar gelip 
Türkiye•nin ekme�ini alšyorlar.  

Bir taraftan bakšyorsunuz bazš otogarlarda 
organize olan F1•ciler •ben de F1•ciyim• deyip 
firmalara dayatma yapšyorlar, yine portallar 
dayatma ile yüzde 20 komisyon alšyor. Toplamda 
yüzde 30; bu sektörde yüzde 30 komisyon 
verecek güç ve kazanç kalmadš. 

Biz devletten para pul istemiyoruz, vergileri çok 
arttšrdšlar artšrmaya devam ediyorlar... Di�er 
taraftan çok yüksek maliyetli sigortalar belimizi 
büküyor. Bu �artlar altšnda sigorta maliyetlerinin 
kar�šlanmasš mümkün de�il. Onun dš�šnda kiralar, 
i�letme giderleri, KDV, asgari ücret, vergiler yani 
hakikatten sektör çok zor durumda. Ula�tšrma 
Politika Belgesinde ula�šm güvenli�i ve ula�šm 
kalitesinden bahsediyoruz; fakat �u andaki 
�artlarda ne ula�šm güvenli�i kaldš ne de ula�šm 
kalitesi... Bir �oföre hak etti�i ücreti verebilmek 
için bu sektörün para kazanmasš lazšm. Uçakla 
rekabet edersen, demiryolu ile rekabet edersen, 
korsan ta�šmacšlškla, belediyeyle rekabet edersen 
bizim pazaršmšz yüzde 50 daraldš, atšl kapasite 
var. Yine �ehir içinde servis ta�šmacšlš�šnda çok 
ciddi atšl kapasite var. Kademeli saate geçilse 
yüzde 40 tasarruf sa�lanšr. Oradaki yatšršmlarš 
ba�ka yere kaydšršrsšnšz, belediye ta�šmacšlš�šna 
kaydšršrsšnšz, kurumsalla�tšršrsšnšz, yani bunlaršn 
yapšlmasš lazšm. 

Tabii bizim yeni mevzuat iste�imiz ve šsraršmšz 
devam edecek. Yeni bir isim mi gelir bilinmez, 
Ula�tšrma Bakanlš�š nezdinde giri�imlerimiz hšz 
kazanacak. Mevzuat, özetle kaynak israfšnšn sona 
erdirilmesi, verimli�in artšršlmasš üzerine 
oturtulmalš. Sektörün kurtulu�u buradan geçiyor, 
aynš zamanda ülke kaynaklaršnšn israfšnšn da 
önüne geçilmi� olacak.  

Haksšz rekabet, yškšcš rekabet, kayšt dš�š 
ta�šmacšlšk birçok konu var. Onun için biz 
özellikle kayšt dš�š korsan ta�šmacšlš�a kar�š a�šr 
yaptšršmlar uygulansšn, denetimler yapšlsšn 
diyoruz. Göstermelik birtakšm denetimler ile 
beraber sürekli erteleniyor, oysa D2 belgesi olan 

bir araç Antalya plakalš veya �stanbul plakalš bir 
araç havaalanšna yolcu getirirken yol belgesi 
yoksa ba�lanšyor ve 2 ay ba�lanšyor, a�šr para 
cezasš yazšlšyor 9-10 bin lira �imdi daha da 
artšyor, korsan ta�šma yapana hiçbir �ey 
yazmazsšnšz. Usulsüzlük cezasš 1000 lira 1500 
lira ba�lama yok, a�lama yok böyle bir �ey olmaz. 
Bakanlšk bu noktada seferberlik ilan etmeli. Biz de 
sektör kurulu�larš olarak her türlü deste�i vermeye 
hazšršz. Bu konuda ilgili tüm kesimlerin içerisinde 
ye alaca�š bir koordinasyon kurulunun kurulmasš 
da elzemdir.  

Tartš�mamšz lazšm; ondan sonra •ben yaptšm 
oldu, benim yetkim bu kadar, benim bakanlš�šma 
ba�lš de�il• ben bunlarš duymak istemiyorum  
••Haklšsšn ama alaca�šn yok•• kelimesi bizim en 
çok muzdarip oldu�umuz kelimedir, haklšyšm 
hakkšmš istiyorum. Bir araya gelelim ve yanlš�šm 
varsa düzeltin, do�ru talebim varsa ülke 
ekonomisine, kamu yararšna, sektör yararšna bir 
talep varsa ve bu do�ruysa bunu hemen mevzuata 
geçirin. Artšk Türkiye•nin beklemeye tahammülü 
yok, sektörün de beklemeye tahammülü yok 
erteleye erteleye nereye geldik. �imdi biz bundan 
20 sene önce çškmš� kanun ve yönetmeli�in esiri 
olmamalšyšz, de�i�en zamanda de�i�en �artlarš 
mutlaka gündeme alšp mevzuatš da buna göre 
güncellemek lazšm. Bundan sonraki sürecimiz bu 
olacak. 

Zor bir kš�š geride bšraktšk seçimler de bitti 
bundan sonra yeni düzenlemeler yeni vergiler a�šr 
vergiler gelecek, çünkü ülke ekonomisinin içinde 
bulundu�u �artlar ortada, pandemi gibi çok a�šr 
bir salgšn hastalšk atlattšk arkasšndan Rusya-
Ukrayna sava�š petroldeki dalgalanma gibi birçok 
sorun ya�andš. Tüm bunlar yetmezmi� gibi 11 
ilimizi harabeye dönü�türen bir deprem felaketi 
ya�adšk. �n�aallah kötü günler geride kalšr ülkemiz 
de sektörümüz de rahat bir nefes alšr.  

Tüm bu tabloya baktš�šnšzda sektörel barš�, 
birlik ve beraberli�in önemi su yüzüne çškšyor. 
Unutulmasšn en kötü barš�, sava�maktan iyidir. 
Yeni dönemde firmalar arasš olsun, sektör 
kurulu�larš olsun daha koordineli çalš�mamšz 
gerekiyor. Süreç zorlu, buradan çškmak da ortak 
aklš gerektiriyor. Sektör kurulu�laršnšn arasšndaki 
ili�kiler son dönemlerde son derece iyi bir 
konumda. Birlikte dü�ünüyor, birlikte hareket 
planš hazšrlšyor ve birlikte giri�imler yapabiliyoruz. 
Bu hava tüm sektöre hakim olmalšdšr. 

Öte taraftan döviz kurlaršndaki hšzlš yükseli� de 
devam ediyor. Yaz aylaršnda dolaršn 25 lirayš 
bulaca�š ifade ediliyor. Dövizin yükseli�i mazot 
fiyatlaršnš, üretim maliyetlerini, otobüs ve yedek 
parça fiyatlaršnš da tetikliyor. Biz bunu ta�šma 
fiyatlaršmšza bir bir yansštabilsek sorun yok; ama 
yansštamšyoruz.  

Otobüs üreticilerinin de bu noktada sektöre 
yardšmcš olmasš gerekiyor. Hali hazšrdaki fiyatlar 
ve hele de döviz daha da yukaršlara çšktš�šnda 
yeni artš�lar alšmlarš imkansšz hale getirebilir. Bu 
noktada üreticilerimize de Allah vicdan versin 

derim. Ben bunu do�ru bulmuyorum. Tabiî ki 
onlaršn maliyetleri de arttš kabul; biz �unu 
söylüyoruz: Bugün Avrupa ülkelerinde yüzde 4-5 
enflasyon varsa siz de 240 bin euroluk arabayš 
yüzde 5 arttšršr 275 bin yaparsšnšz; ama 300 bin-
400 bin euro yapamazsšnšz. Kur farkšnš verelim 
ama kur farkšnšn üstüne bir de satš� fiyatšnšn 
katlamalš gitmesi bu sektörün gücünü a�ar. 
Birbirimize lazšmšz bu artšk insaf, vicdan sšnšrlaršnš 
a�šyor. Bu konuda da firmalaršmšzš akšllš olmaya, 
gidip pazarlšklaršnš yapmaya ve sivil toplum 
örgütleri olarak da oturup •nereye gidiyoruz• diye 
sormaya davet ediyorum. Sadece otobüs de�il 
sigortalar, i�letme giderleri, yedek parça 
maliyetleri, lastik maliyetleri bütün bunlarš dikkate 
aldš�šmšzda hakikatten sektör bu yükü ta�šyamaz, 
ondan sonra neden kaza oluyor diye kimsenin 
sormaya hakkš olmaz. Bu maliyetlerle 
sürdürülebilir de�il önemli olan sürdürülebilir bir 
ula�tšrma düzeni kurmak, bizim bütün gayretimiz 
bu. Bu konuda da bakanlš�šn öncü olup 
düzenleyici rolünü üstlenmesi lazšm. 
 
Mazeret de�il çözüm üretelim  
BUGÜNE kadar konu�tuklaršmšzš artšk tamamen 
hayata geçirelim. Mazeret de�il çözüm üretme 
zamanš. Seçimler bitti hayšrlš u�urlu olsun 
herkese! Karar verici organlaršn artšk sivil insiyatifi 
dikkate almasš lazšm sadece bizim sektörde de�il, 
bütün sektörlerde bu karar mekanizmalaršnš 
hšzlandšrmamšz lazšm. Sivil insiyatifin de içinde 
oldu�u kordinasyon kurullarš olmasš lazšm. Zaten 
Ula�tšrma Politika Belgesi•nde bakanlšk bunu 
açšklamš�, 5 yšllšk Ula�tšrma Politikalarš kalkšnma 
planlaršnda politika belgesini alšp klavuz edinin ve  
bizim taleplerimizi gözden geçirin yapšlmasš 
gerekenleri yapšn, biz bunu istiyoruz. Biz 
kendimiz bir �ey icat etmiyoruz, Ula�tšrma 
Bakanlš�š•nšn Ula�tšrma �urasš•nda üretti�i 
Ula�tšrma Politika Belgesinin bütün ilgili kurumlar, 
bakanlšklar, sektör yol haritasš yapšp, onun 
üzerinden yeni mevzuatlar düzenleyip, ula�šmšn 
gelece�ini onun üzerine in�a etmek lazšm. 

Mustafa YILDIRIM

Mazeret de�il çözüm üretme zamanš
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